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به همت اتاق بازرگانی اصفهان تشریح شد:

حقایق سرمایه گذاری از زبان استراتژیست بازارهای مالی

Tips to Make Your Nails Grow Faster
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ویژه برنامه روزجهانی ایدز درسالن همایش های کتابخانه مرکزی برگزارشد:

ایدز پاندمی خاموش و خزنده

مانور سراسری ایمنی و زلزله
مانور سراسری ایمنی و زلزله با شعار مدرسه ایمن جامعه تاب آور برگزار شد. 

پژمان گنجی پور
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کمبـود دارو و سـایر اقـام مورد نیـاز بیمـاران در  
سـطح کشـور در چندهفته گذشـته بـه مرحله ای 
رسـید کـه کمسـیون بهداشـت و درمـان مجلس 
شـورای اسـامی را بـه آن واداشـت کـه بـا ورود 
به موضـوع و تهیه گزارشـی بـرای هیات رئیسـه 
مجلس شـورای اسـامی به بررسـی علـل ایجاد 
این بحران بپردازد. بر اسـاس گزارش کمیسـیون 
بهداشـت و درمـان مجلـس شـورای اسـامی 
متاسـفانه بـه علـت سـوءمدیریت هـای موجود و 
ترک فعل های انجام شـده توسـط سـازمان های 
دخیل در زنجیره تأمین و توزیـع دارو، بازار دارویی 
ایران شـاهد عـدم دسترسـی بیمـاران نـه تنها در 
حوزه بیماران سـخت و صعـب العـاج بلکه حتی 
در حـوزه داروهـای تولیـد داخل در سـطح کشـور 

بوده اسـت.

با توجه بـه گزارش ارسـالی کمسـیون بهداشـت 
ودرمان مجلس شـورای اسـامی عاوه بر قیمت 
گـذاری دسـتوری در حـوزه دارو و عـدم در نظـر 
گرفتن حاشیه سـود مناسـب برای تولید کنندگان 
دارو و تـرک فعل بسـیاری از سـازمان های درگیر 
در حوزه تأمیـن و توزیع دارو بایـد عامل اصلی این 
وضعیت را ناهماهنگی میان دسـتگاهی دانسـت.
اینکه وزارت بهداشـت و درمـان یا هـر وزارتخانه 
دیگـری نمی توانـد بـه عنـوان متولـی اصلـی 
سیاسـت های ارزی در حـوزه سـامت بـه ایفای 
نقش خویـش بپـردازد و این موضـوع نیازمند یک 
سیاسـتگذاری واحد بـرای انجـام هماهنگی های 
فرابخشـی ذیل سـاختار ریاسـت جمهوری است، 
تـا بدینوسـیله از هرگونـه ناهماهنگـی جلوگیری 
شـده و بـازار پیچیـده و اسـتراتژیک دارو کشـور 

مدیریت شـود.
بحـران دارویـی کشـور بـا توجـه بـه آمارهـای 
گرفتـن  نظـر  ودر  قبـل  سـالیان  موجـود 
کاهـش ایمنـی نسـبی جامعـه بعـد از دوسـال 
محدودیت هـای کرونایـی قابـل پیش بینـی بود 
که متاسـفانه مورد توجه قرار نگرفـت و امیدواریم 
بـا حساسـیت ایجـاد شـده و انجـام پایـش های 
دقیـق سیاسـتگذاران کشـور دیگـر شـاهد موارد 
مشـابه در حوزه دارو و سـایر خدمات حوزه درمان 
نباشـیم که درصورت عـدم درنظرگرفتن واقعیات 
موجـود در سـطح جامعـه و اصـول علـم اقتصـاد 
سـامت در آینـده نزدیـک دور از ذهـن نخواهد 
بود. مسـلماً وقتـی دسـتگاهها با هـم ناهماهنگ 
هسـتند نتیجـه اش می شـود بحـران دارویـی و 

سـرگردانی بیمـاران.

زهرا وفایی نیا
سرمقالـــه

ISFAHAN
N E W S

بحران دارویی و سرگردانی بیماران بیماری بدی است
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آئین تجلیل از بسیجیان هلدینگ پتروپالایش اصفهان برگزار شد:

  سال 1405 چنان خواهیم درخشید
که چشم دشمن را کور کنیم

آشنایی با هورمون های شادی و راه های افزایش آن؛

 علمــــی تر
شادتر باشیم

معرفی همسایه های برنده  اقتصادی نبرد اوکراین؛

 آن ها می جنگند ، گرجستان، ارمنستان
و ترکیه می برند!
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چهره روز

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان:

تقویت فضاهای گفتمانی در دستور 
2کار سازمان تبلیغات اسلامی است

صفهان
منبع: اخبار ا

آگهی مناقصه) نوبت اول(
شــهرداری ورزنه در نظر دارد مناقصه عمومی مرحله اول- نوبت اول موضوع خرید و حمل و پخش آســفالت به شماره سسیتمی 
2001093739000003 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شرح ذیل برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و 
تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 

خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای 

کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1401/9/10 تاریخ انتشار فراخوان: 1401/9/1   

زمان بازگشایی پاکت ها: 1401/9/21 مهلت ارسال پیشنهادات: 1401/9/21   
نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: مبلغ 1/000/000/000 )یک میلیارد( ریال ضمانت نامه بانکی یا فیش نقدی نزد بانک ملی واریز نمایند.

آدرس شهرداری: استان اصفهان، شهرستان ورزنه، میدان شهرداری، شهرداری ورزنه، کدپستی 8375166571
تلفن شهرداری: 03146482220

حامد اخگر - شهردار ورزنه شناسه آگهی: 1419345

گزارش تصویری



در شـــهر

Isfahan News
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مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان 
گفت: تقویت فضای گفتمانی با نگاه تحوّلی و 
با استفاده از همه ظرفیت های موجود را وظیفه 
خود می دانیم. حجت الاسلام مهدی فوقی 
صبح سه شنبه در نشست جمعی از بانوان 
فعال فرهنگی ضمن تبریک فرارسیدن 
سالروز میلاد حضرت زینب کبری )س( 
و روز پرستار، به ضرورت گفتمان سازی 
برای نسل جوان اشاره کرد و اظهار داشت: 
دشمنان با همه ظرفیت های خود و با تدارک 
جنگ شناختی علیه انقلاب اسلامی، در صدد 
تحریف واقعیات جمهوری اسلامی هستند؛ 
بنابراین جهاد تبیین در عرصه کنونی، باید 
اولویت اصلی همه فعالان و دغدغه مندان 

ایرانی و انقلابی باشد.
وی اضافه کرد: اداره کل تبلیغات اسلامی 
استان اصفهان با نگاه تحوّلی و با استفاده 
از همه ظرفیت های موجود و فارغ از توجه 
ظواهر مذهبی یا غیر مذهبی افراد، برای 
روشن ساختن مسیر حرکت انقلاب تلاش 
می کند و تقویت فضاهای گفتمانی را وظیفه 

خود می داند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی اصفهان در ادامه 
سخنان خود به طرح های جدید سازمان 
تبلیغات اسلامی به ویژه در حوزه امور بانوان 
اشاره کرد و گفت: طرح های جدیدی همچون 
طرح رفیقانه، مهرواره بانور و امثال آن را به 
فال نیک می گیریم؛ باید به سراغ آن جوان 
و نوجوانانی برویم که تا کنون از آنان سراغی 
نگرفته ایم، ولی آنان قلبشان برای ایران و 

انقلاب می تپد.
حجت الاسلام فوقی خاطر نشان کرد: در 
حوزه بانوان باید به سه موضوع اصلی توجه 
شود و آن ارائه الگوهای بهترین مادر، بهتر 
دختر، و بهترین همسر است که متأسفانه 
در ارائه این الگوها به جامعه، ضعیف عمل 
کرده ایم؛ باید برای تحکیم هویت بانوی 
ایرانی در سه محور بهترین مادر، بهترین دختر 
و بهترین همسر الگوسازی کنیم و به حمد 
الله در استان اصفهان با همراهی جمعی از 
دانشجویان جوان انقلابی در حال تدوین و 

عملیاتی نمودن این طرح هستیم.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان 
اضافه کرد: وقتی ما تجمعات دخترانه که 
ایمان و باور و هویت دارند را تکریم نکنیم، 
دشمن در فضای مجازی الگوهای جدید را به 
دختران ما معرفی می کند و فضای الگوپذیری 
آنان را تغییر می دهد، بنابراین نه فقط برای 
قشر مذهبی بلکه برای همه اقشارِ بانوان باید 
لشکری از فرشتگان فراهم کنیم تا این فضا را 

برای دختران ترسیم کنند.
حجت الاسلام فوقی برگزاری نشست های 
مباحثه ای با کسانی که راه پیروی از تمدن 
پوشالی غرب را طی کرده و پوچی آن را 
درک کرده اند، و همچنین گفتگو با الگوهای 
شاخص زن از داخل و خارج از کشور را، فتح 
الفتوح ایجاد روزنه های فکری برای نسل 
جوان و نوجوان برشمرد و گفت: اداره کل 
تبلیغات اسلامی استان اصفهان این موضوع 
را به عنوان طرح مقدماتی در دستور کار قرار 

داده و به زودی آن را کلید خواهد زد.

تقویت فضاهای 
گفتمانی در دستور 
کار سازمان تبلیغات 

اسلامی است

 مدیرکل تبلیغات اسلامی
استان اصفهان:

محمد نیکزاد در نشسـت بـا خبرنـگاران در آسـتانه روز جهانی معلـولان در 
سـالن جلسـات مجتمـع مطبوعاتی اصفهـان، افـزود: حـدود ۱۲ سـال قبل 
چارت اداری و مالی مراکز توانبخشـی نابینایان و ناشـنوایان از طرف سازمان 
بهزیسـتی کشـور حذف و ب i دنبال آن مجتمع هـا و مراکز آموزشـی آنها در 

سراسـر کشـور از جمله اصفهان تعطیل شـد.
وی افـزود: اکنـون مجتمع های توانبخشـی 'شـهدای هفتم تیـر' و 'حضرت 
فاطمه زهرا )س(' مربوط به نابینایان دختر و پسـر در اصفهان تعطیل اسـت؛ 
مکاتبات و پیگیـری برای رفـع این موضوع انجام شـده اسـت اما نسـبت به 

این مسـاله بـی توجهی می شـود و اقـدام لازم صـورت نمی گیرد.
مدیرعامل جامعه اسـلامی نابینایان اسـتان اصفهان ادامـه داد: همانطور که 
دولـت مراکـز اقتصـادی و کارخانه های تعطیل شـده را بـه چرخـه تولید باز 
می گرداند انتظـار می رود بـا برگرداندن چـارت اداری و مالـی، این مجتمع ها 

برای جامعه معلـولان اسـتان دوباره فعال شـوند.
وی تصریح کرد: تاکنون به مکاتبات و درخواسـت ها در خصوص برگرداندن 

چارت توانبخشی ها هیچ پاسـخی داده نشده است.
مدیرعامـل جامعه اسـلامی نابینایان اسـتان اصفهان افـزود: با وجـود اینکه 
اوایل سـال ۱۳۷۹ قانون جامع حمایت از معلولان در مجلس شورای اسلامی 
تصویـب و به دولت ابلاغ شـد اما با گذشـت بیـش از ۴ سـال تعداد زیـادی از 

مواد قانونی آن در اسـتان اجرا نمی شـود.
نیکـزاد گفـت: حـدود ۲ سـال گذشـته سـازمان بهزیسـتی کشـور پرونـده 
مددجویانـی کـه مسـتمری بگیـر و از اقشـار ضعیف تریـن معلـولان بودند 
به بخـش خصوصی تحـت عنـوان 'مراکـز مثبـت زندگـی' واگذار کـرد که 

معتقدیـم بـا ایـن تصمیـم ظلـم بزرگی بـه معلولان شـد.
به گفتـه وی، پیش از حذف چارت توانبخشـی ها، سـازمان بهزیسـتی از نظر 

کمی و کیفی بسـیار بهتر به معلـولان رسـیدگی می کرد.
فعال حـوزه معلـولان اسـتان اصفهـان ادامـه داد: تقاضای تعـداد زیـادی از 
تشـکل های معلـولان ایـن اسـت کـه کارشناسـان و مـددکارانِ مـورد نیاز 

پرونده هـا از 'مراکـز مثبـت زندگی' بـه سـازمان بهزیسـتی برگردند.
وی اضافه کـرد: قبل و بعـد از انقلاب دانش آموزان و دانشـجویان روشـندل 
برای نوشـتن تکالیف خـود از ماشـین های تایپ مخصـوص به نـام 'پرکینز' 
اسـتفاده می کردند که اکنون این دسـتگاه ها به مرور زمان مسـتهلک شـده 

و یا در اختیـار برخی افراد قـرار گرفته و کمیاب اسـت.
مدیرعامل جامعه اسلامی نابینایان اسـتان اصفهان گفت: آزمون هایی که در 
سـازمان بهزیسـتی برای معلولان تعریف شده ممکن اسـت با گذشت زمان 
درسـت ارزیابی نشـده باشـند همچنین مورد اعتراض تعـداد زیـادی از آنان 

اسـت، بنابراین باید برای افـرادی که معترض هسـتند آزمون برگزار شـود.
به گفته وی شرایط اقتصادی معلولان مناسب نیست و باید تغییر کند.

نیکزاد افـزود: بر اسـاس مـاده ۱۱ قانون جامع حمایـت از معلولان؛ سـازمان 
فنی و حرفه ای موظـف اسـت آموزش هـای لازم را بهاین قشـر بدهد.

وی افـزود: با توجه به اینکه سـازمان فنـی و حرفه ای برخی رشـته های مورد 
نیاز را بـرای نابینایان پیشـنهاد نکرده اسـت، سـازمان بهزیسـتی می تواند با 
رایزنی و هماهنگی، مربیان مورد نظر را شناسـایی و به کار بگیرد مشـروط بر 
اینکه سـازمان فنی و حرفه ای حـق الزحمه آن هـا را پرداخت کنـد؛ این اقدام 

به فعال شـدن مجتمع هـای معلـولان اصفهان کمـک می کند.
بـه گـزارش ایرنـا، حـدود ۱۳۲ هـزار معلول زیر پوشـش بهزیسـتی اسـتان 

اصفهان هسـتند.

ــتان  ــان اس ــلامی نابینای ــه اس ــل جامع مدیرعام
اصفهــان گفــت: مجتمع هــای توانبخشــی 
ــود  ــا وج ــان ب ــنوایان در اصفه ــان و ناش نابینای
پیگیــری مســتمر همچنــان تعطیــل و بازگشــایی 

ــت. ــروری اس ــا ض آنه

بازگشایی مجتمع های 
توانبخشی معلولان در 
اصفهان ضروری است

مدیرعامل جامعه اسلامی نابینایان اصفهان:

خبر روز

اخبار اصفهان : ویژه برنامه روز جهانی 
ایدز در سال ۱۴۰۱ با حضور مسئولان 
استانی کمیته کنترل ایدز در سالن 
همایش های کتابخانه مرکزی برگزار 

شد.
• آمار ایدز در کودکان کار ۴ 

برابر دیگر کودکان است
ولی اله نصر مدیر کل بهزیستی استان 
اصفهان در این مراسم اظهار کرد: چند 
سال قبل درصدد این بودیم که به جامعه 
بفهمانیم ایدز نیز مانند دیگر بیماری ها 
است اما باید کنترل و پیشگیری شود. 
در آن زمان مردم هراس بسیاری از این 
بیماری داشتند. بیماری ایدز قبلًا به عنوان 
آتش زیر خاکستر مطرح بود و اکنون 
نیز هست، زیرا اگر به آن پرداخته نشود 

خطرات بسیاری به دنبال خواهد داشت.
وی افزود: آمار ایدز در کودکان کار ۴ 
برابر دیگر کودکان است و این نشان 
می دهد اگر به این موارد پرداخته نشود 
خطرات بسیاری برای جامعه به وجود 
خواهد آمد. معتادان، کارتن خواب ها و 
دیگر آسیب دیدگان اجتماعی می توانند 
ارتباطی با این بیماری داشته باشند و این 
نشان می دهد که باید نسبت به مبارزه با 

آن کوشا باشیم.
مدیرکل بهزیستی استان اصفهان 
گفت: ایران از جمله کشورهایی است 
که برای کنترل ایدز، درمان و راه های 
پیشگیری آن، متعهد شده است. این 
اقدامات با مشارکت سازمان های 
مردم نهاد و دستگاه های مختلف انجام 

می شود.
وی با اشاره به تعدادی از برنامه های 
عملیاتی سازمان بهزیستی در خصوص 
مبارزه با بیماری ایدز گفت: انجام تست 
اچ آی وی در گروه های آسیب پذیر، 
کودکان خیابانی و اعضای کمپ های 
ماده ۱۵ و ۱۶ از جمله این برنامه هاست 
که به صورت مستمر در حال انجام است.
نصر ادامه داد: برنامه کاهش آسیب نیز 
در دستور کار قرار دارد که در رابطه با خود 
مراقبتی در گروه های معتادین مطرح 
است. آموزش نیز به عنوان مقوله ای 
مهم در دستور کار ما قرار دارد که در 
خصوص زنان و کودکان بی سرپرست، 
افراد آسیب دیده و همسران معتادان 
تزریقی انجام می شود. همچنین کنترل 
بیماری های مقاربتی برای افرادی که 
در معرض آسیب هستند در دستور 

کار قرار دارد.
به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  وی 

مشکلات جنسی و روش های مقاربتی 
غیر ایمن به خصوص در گروه های 
ترنس، بحث پیشگیری در این گروه 
مطرح می شود که ما آن را مورد توجه 

قرار داده ایم.
مدیرکل بهزیستی استان اصفهان 
اظهار کرد: معتقدیم مسائل اجتماعی 
که برای بهتر زیستن توسط سازمان 
بهزیستی انجام می شود باید بدون 
مداخلات قضایی باشد و صرفاً به عنوان 
خدمات اجتماعی مطرح شود تا جامعه 
با میل و رغبت به ما و مددکاران ما 

مراجعه کنند.
• 3 هدف کلان برای مبارزه با 

ایدز
امور  مسعود مهدویان فر مدیرکل 
اجتماعی استانداری اصفهان در این 
برنامه اظهار کرد: برنامه پنجم ملی 
مبارزه با ایدز از سال ۱۳۹۹ در کشور 
آغاز شده که یک نسخه از سیاست های 
اجتماعی است که در کشور ما برای 

کنترل بیماری ایدز دنبال می شود.
وی افزود: این برنامه حد فاصل سال 
۹۹ تا ۱۴۰۳ به صورت کلان، مسائلی را 
برای کشور تنظیم کرده است. اصفهان 
نیز از جمله استان های پیشتاز بوده که 
این برنامه را به سرعت بومی سازی 

کرده است.
مدیرکل امور اجتماعی استانداری 
اصفهان با بیان اینکه برنامه ملی کنترل 
ایدز سه هدف کلان را دنبال می کند، 
گفت: نخستین هدف این است که 
۹۰ درصد افراد مبتلا را شناسایی کنیم. 
همچنین ۹۰ درصد افراد شناسایی 
شده تحت درمان قرار بگیرند و سومین 
هدف این است که ۹۰ درصد افراد تحت 
درمان به گونه ای حمایت شوند که 

زندگی عادی خود را بگذرانند.
وی با بیان اینکه ما نیازمند اراده 
جدی میان همه بخش های دخیل 
برای دستیابی به این اهداف هستیم، 
خاطرنشان کرد: سیاست تغییر رفتار 
صرفاً با اراده دولت ها حاصل نمی شود. 
آنچه که سیاست گذاری های تغییر 
رفتار را در دنیا به همراه دارد تعامل همه 

ذی نفعان برای تحقق اهداف است.
مهدویان فر تصریح کرد: برای اجرای 
برنامه های کنترلی، چتر گسترده ای باید 
وجود داشته باشد. از اهداف ما در کمیته 
کنترل ایدز استان، گسترده سازی این 
چتر آموزشی و کنترلی است. ما به دنبال 
این هستیم که نخبگان را شناسایی 

کنیم تا در راستای اجرای اهداف خود 
گام برداریم.

وی ادامه داد: مهم ترین مشکل ما 
بحث شناسایی جامعه هدف است. چتر 
شناسایی خود را باید گسترش دهیم و 
در این راستا نخستین گام خارج کردن 
دستگاه های اجرایی و اعضای کمیته 

کنترل ایدز از انفعال است.
• کوتاهی در شناسایی بیماران 

مبتلا به ایدز
حمید گله داری معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی و رئیس مرکز 
بهداشت استان اصفهان در این مراسم 
اظهار کرد: ایدز یک سندروم چندگانه 
است که عوارض گوناگونی دارد و این 
نشان می دهد که ما در حوزه بهداشت 
به تنهایی نمی توانیم در کنترل بیماری 

گام برداریم.
وی افزود: در شناسایی مبتلایان به این 
بیماران کوتاهی صورت گرفته است، 
همه پای کار آمدند اما در یافتن افراد 
درگیر با این بیماری با مشکل مواجه 

هستیم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
تصریح کرد: اکنون شرایطی فراهم شده 
که بیماران مبتلا به ایدز می توانند ازدواج 
کنند، فرزنددار شوند و عمر طولانی 
داشته باشند مشروط به اینکه بیماری 
آنها به موقع شناسایی و تحت کنترل 

قرار گیرد.
وی با بیان اینکه سن ابتلا به ایدز پایین 
آمده است، گفت: در همه واحدهای 
بهداشتی در سطح استان تست های 

رپید ایدز گرفته می شود و فرد می تواند به 
راحتی آن را انجام دهد، اما مشکل این 
است که شهروندان حتی برای ایجاد 
پرونده بهداشتی به مراکز بهداشت 
نزدیک منزل خود نیز مراجعه نمی کنند.

گله داری تصریح کرد: اقناع، توجیه و 
آموزش شهروندان برای پیشگیری 
از ابتلا به ایدز، باید انجام شود تا بعدها 
از هزینه های گزاف در حوزه درمان 

جلوگیری گردد.
وی ادامه داد: جمعیت هدف ما به سمت 
نوجوانان و جوانان آمده است، بنابراین 
کار آموزش را باید از مدارس آغاز کنیم. 
باید به نوجوان توان نه گفتن را یاد 
بدهیم. همچنین باید به مراکز تجمیعی 
ورود پیدا کنیم تا از بروز هرچه بیشتر این 

بیماری جلوگیری شود.
رئیس مرکز بهداشت استان اصفهان 
بیان کرد: همکاری بین بخشی برای 
کنترل ایدز ضعیف بوده است، دستگاه ها 
باید در حوزه آموزش مردم گام بردارند تا 
به سمت جامعه ای سالم و پاک حرکت 

کنیم.
• ایدز یک پاندمی خاموش 
است که بی سر و صدا پیش 

می رود
رضا فدایی، مدیر گروه بیماری های 
واگیر مرکز بهداشت استان اصفهان در 
این مراسم اظهار کرد: ما برای اجرای 
برنامه های پیشگیری و درمان ایدز 
نیازمند حمایت مسئولان ارشد استان 

هستیم.
وی افزود: ایدز یک پاندمی خاموش 

است که بی سر و صدا پیش می رود. 
هدف ما شناسایی مبتلایان است و تا 
زمانی که آمار پایین است باید پیشگیری 

و آموزش را شروع کنیم.
مدیر گروه بیماری های واگیر مرکز 
بهداشت استان اصفهان تصریح کرد: 
مرگ و میر ناشی از بیماری ایدز کاهش 
پیدا کرده است، بنابراین تعداد افراد مبتلا 
به این بیماری که زنده می مانند بیشتر 
شده و این نشان دهنده روش های 

مراقبتی است.
وی افزود: علی رغم سیر نزولی ابتلا 
در سطح جهان، در برخی مناطق مانند 
اروپای شرقی و خاورمیانه، تحت تأثیر 
برخی عوامل، طی سه سال اخیر مجدد 
روند صعودی این بیماری مشاهده 
می شود، هدف جهانی برای کنترل 
ایدز خروج این بیماری از فهرست 
مخاطرات حوزه سلامت تا سال ۲۰۳۰ 

است.
• ایدز، قابل کنترل است

کتایون طاهری عضو ارشد کمیته 
کشوری کنترل بیماری ایدز نیز در 
این مراسم اظهار کرد: ایدز دیگر یک 
بیماری مزمن و قابل کنترل و سیستم 
بهداشتی و همراهی سایر ارگان ها در 
کنترل این بیماری بسیار قابل توجه 

است.
وی خاطرنشان کرد: پیشگیری از انتقال 
ایدز مادر به نوزاد از مهمترین اقداماتی 
است که در حال انجام آن هستیم. چشم 
امید ما به آینده است و به داشتن نسلی 

سالم فکر می کنیم

ایدز پاندمی خاموش و خزنده 
ویژه برنامه روزجهانی ایدز درسالن همایش های کتابخانه مرکزی برگزارشد:
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معاون توانبخشـی اداره کل بهزیسـتی اصفهـان گفت: ۷۰ درصـد خانواده 
معلولان اسـتان جـزو دهک هـای پاییـن و بین یک تا سـه جامعه هسـتند.

سـید کمـال صدیقـی در جمـع خبرنـگاران در اداره کل بهزیسـتی اسـتان 
اصفهـان، افـزود: بـا توجه بـه مشـکلات معیشـتی معلـولان، لازم اسـت 

دولـت یارانـه آنهـا را افزایـش دهد.
وی افزود: بـا وجـود تنگناهـای معیشـتی معلـولان، اکنون هشـت هزار و 
۵۰۰ مددجو در اصفهـان در انتظار نوبت مسـتمری و ۲ هـزار و ۷۶۵ نفر در 

صف دریافـت حق پرسـتاری خانـواده محور هسـتند.

صدیقـی تصریـح کـرد: تأخیـر در پرداخـت مسـتمری تأمیـن هزینه هـا را 
برای خانواده معلولان دشـوار کرده اسـت؛ نزدیـک به ۳۵ هـزار و ۹۰۶ نفر 
از معلولان اکنون مسـتمری بگیر هسـتند و هزار و ۴۹۰ نفر حق پرسـتاری 

خانـواده محـور دریافـت می کنند.
صدیقی اضافه کرد: در سـال جـاری بیش از هفت میلیـارد تومان تجهیزات 
پزشکی مانند سـمعک، ویلچر، تُشـک مواج، ویلچر حمام و غیره خریداری 
شـده اسـت و از ابتدای سـال تا اکنون نزدیـک بـه ۱۰۷ معلـول از معافیت 

پزشـکی بهره مند شـدند.

وی افـزود: پرداخـت شـهریه دانشـجویی بـه ۹۰۰ معلـول، هزینـه ایاب و 
ذهاب بـه ۲۰۰ دانـش آموز، مناسـب سـازی معابر شـهری، صـدور کارت 
منزلـت بـرای معلـولان را از دیگـر اقدامـات انجـام شـده در ایـن زمینـه 

برشـمرد.
معاون توانبخشی بهزیسـتی اصفهان داشـت: ۱۲۷ مرکز روزانه توانبخشی 
در سـطح اسـتان به چهار هـزار و ۷۲۰ معلول خدمـات ارائه می کننـد که از 
این تعداد به چهـار هـزار و ۲۳۸ معلول بطـور میانگین یک میلیـون و ۳۵۰ 

هزار تومـان یارانه پرداخت می شـود.

۷۰ درصد خانواده 
معلولان در اصفهان 
جزو دهک های پایین 
هستند

معاون توانبخشی اداره کل بهزیستی 
اصفهان:

خبر اول

ISFAHAN
N E W S

رئیس دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان از کمبود پرستار در اصفهان خبر داد.

مسعود بهرامی در ارتباط با چهارمین روز از هفته 
گرامیداشت روز پرستار در ارتباط با »پرستاری، رفع 
موانع خدمت« اظهار داشت: بازدید از بیمارستان ها و 
مراکز بهداشت و درمانی و تجلیل از مقام پرستاران، 
دیدار با خانواده شهدای مدافعان سلامت و ادای 
احترام به مقام شامخ شهدا و دیدار پرستاران نمونه 
دانشکده با رئیس جمهور از جمله برنامه در هفته 

پیش رو است.
وی با اشاره به تاریخچه پرستاری گفت: از سال 
۶۶ رشته پرستاری در مقطع کارشناسی در آزمون 
سراسری مورد پذیرش قرار گرفت و هم اکنون 
پرستاران در سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد 

و دکتری امکان تحصیل در حوزه پرستاری را دارند.
رئیس دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان ادامه داد: پرستاران پس از ۴ 
سال تحصیل درمقطع کارشناسی، حدوداً در ۱۲ 
رشته تخصصی زمینه ادامه تحصیل در مقطع 
کارشناسی ارشد را دارند که از جمله گرایش کودکان، 
نوزادان، سالمندان، بهداشت جامعه، اتاق عمل، روان 
پرستاری، داخلی جراحی و پرستار ویژه و اورژانس را 

شامل می شود.

بهرامی راه اندازی مقطع دکترای پرستاری و 
تخصصی شدن این رشته در مقطع ارشد را از جمله 
موارد مثبت در روی آوری دانشجویان به مقاطع 
کارشناسی ارشد اعلام کرد و افزود: با توجه به بازار 
کار خوب پرستاری در مقایسه با رشته های دیگر، 
امروزه شاهد استقبال دانشجویان از این رشته 

هستیم.
• تحصیل ۱۵۰۰ دانشجوی پرستاری در 

اصفهان
وی تصریح کرد: در زمان حاضر بالغ بر یک هزار 
و ۵۰۰ دانشجو در سه رشته مامایی، اتاق عمل و 
پرستاری در حال تحصیل هستند که یک هزار و 
۲۹۴ نفر در مقطع کارشناسی، ۲۴۱ نفر در مقطع 
کارشناسی ارشد و ۵۷ نفر در مقطع دکتری مشغول 
به تحصیل هستند که در مهرماه امسال حدود ۷۰ 
دانشجو پذیرش شدند که به طوری تقریبی آقا و 

خانم هستند.
رئیس دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان در زمینه مسائل و مشکلات آموزش 
پرستاری نیز به مواردی از جمله کمبود اساتید در 
بخش تخصصی و محدود بودن بعضی از کیس 
ها برای آموزش دانشجویان بویژه پس از کرونا 

اشاره کرد.

بهرامی همچنین با اشاره به کمبود تعداد پرستاران 
به نسبت تخت های بیمارستانی گفت: بر اساس 
استانداردها بطور معمول به ازای هر تخت فعال به ۲ 
پرستار نیاز است که این رقم در بخش های عمومی 
حدود یک و هشت دهم و در بخش تخصصی حدود 

یک نفر است.
وی اشاره کرد: علاوه بر این تعداد پرستاران مشغول 
به کار، درصد کوچکی از جامعه پرستاری به علت 
پایین بودن کیفیت زندگی نیز در سایر حوزه های غیر 
پرستاری مثل امر ادارای و دفتر مشغول به انجام کار 
باشند که نیاز به تجدید نظر دارد که نیاز به ارتقا هر چه 
بیشتر انگیزه ها وکیفیت کار پرستاران ایجاد می کند.

رئیس دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان گفت: اگر چه تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری می تواند گام بلندی برای ارتقا انگیزه های 

پرستاری و ارتقای سطح زندگی آنها شود.
وی یکی دیگر از مشکلات پیش روی حرفه پرستاری 
را تخریب منزلت اجتماعی پرستاران اعلام کرد و 
گفت: رسانه ها و به ویژه صدا و سیما باید جایگاه خوبی 
از پرستاران ترسیم نمایند به عنوان مثال استفاده از 
پرستاران در قالب مشاور تخصصی در ساخت سریال 
و فیلم و استفاده صحیح از کلمه پرستاری برای این 
شغل و نه برای شغل های غیر مرتبط ضروری هست.

رئیس دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

مراکز درمانی اصفهان با کمبود پرستار رو به رو است
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فرماندار خور و بیابانک گفت: تا آب شرب 
پایدار وجود نداشته باشد در تمام بخش ها 
مشکل  با  اشتغال  و  جمله صنعت  از  و 
مواجه می شویم و تأمین آب شرب پایدار 

در واقع یک کار زیربنایی است.
ایسنا  با  گفت وگو  در  طحانی  احمدرضا 
برای  پایدار  شرب  آب  تأمین  درباره 
کرد:  اظهار  بیابانک،  و  خور  شهرستان 
تا ۳ سال  استاندار اصفهان  طبق وعده 
این  برای  پایدار  تأمین آب شرب  آینده 
شهرستان مرتفع می شود منتها در حال 
انجام  طرح  این  مطالعات  باید  حاضر 
شود. به هر حال کمبود آب داریم و به 
برخی نقاط با تانکر آب رسانی می کنیم 
و قرارگاه بسیج سازندگی و اداره آبفا در 
کرده اند  زیادی  کمک های  بخش  این 
و برخی روستاها هم که آب آشامیدنی 
ندارند با تانکر مشکل را مرتفع می کنیم و 
به کشاورزانِ مزارعی که کمبود آب دارند 

نیز کمک های لازم انجام می شود.
آب شرب  تأمین  به  کل  در  افزود:  وی 
لوله کشی  آب  چراکه  داریم  نیاز  پایدار 
علاوه بر شوری، کم هم هست و کمبود 
داریم. مواردی که در سفر استاندار برای 
تأمین آب شرب پایدار مطرح شد بند به 
بند در حال پیگیری است و ماهیانه به 
این موارد رسیدگی می شود، اما مواردی 
که مدت دار است به مدیران استانی ابلاغ 

شده تا پیگیری بهتری انجام شود.
فرماندار خور و بیابانک گفت: مطالعات 
سامانه  در  باید  پایدار  شرب  آب  تأمین 
تا موارد قانونی  ستاد اطلاع رسانی شده 
آن مرتفع و برای آن تأمین اعتبار و یا 
آن  اعتبار  تأمین  پیگیری های  حداقل 
این  مقدمات  کردن  فراهم  شود.  انجام 
طرح از اجرای آن کمی طولانی تر است 
و باید توجه داشته باشیم که پروژه تأمین 
آب پایدار، پروژه ای ملی است که استاندار 
و نماینده مردم در مجلس باید از طریق 
موارد ملی پیگیری های آن را انجام دهند 

تا اعتبار آن تأمین شود.
طحانی ادامه داد: برای مثال باید امسال 
در بودجه بحث مطالعاتِ طرح گنجانده 
شود تا از سال آینده موارد مطالعاتی آن 
آغاز شود. اینکه تا ۳ سال آینده موضوع 
شود  محقق  پایدار  شرب  آب  تأمین 
مشروط بر این است که این پیگیری ها 

به نتیجه برسد.
و  خور  شهرستان  کرد:  تصریح  وی 
به  که  دارد  روستا  از ۳۰  بیش  بیابانک 
آبرسانی  تانکر  با  روستاها  این  از  برخی 
می شود، اما بیشتر روستاها آب لوله کشی 

دارند.
فرماندار خور و بیابانک با بیان اینکه در 
حوزه های مختلف مطالبات زیادی داریم، 
آب  تأمین  اصلی شهرستان  اما مشکل 
شرب پایدار است، گفت: چون با کمبود 
آب مواجه هستیم صنایع مختلف نیز دچار 
مشکل می شوند و در بخش مسکونی نیز 
مشکل رخ می دهد. بنابراین تا آب شرب 
پایدار وجود نداشته باشد در تمام بخش ها 
مشکل  با  اشتغال  و  جمله صنعت  از  و 
مواجه می شویم و تأمین آب شرب پایدار 

در واقع یک کار زیربنایی است.
طحانی یادآور شد: اگر بخش خصوصی 
بخواهد در خور و بیابانک سرمایه گذاری 
را  شهرستان  آب  وضعیت  وقتی  کند 
زیادی  حد  تا  سرمایه گذاری  از  می بیند 
صنایع  از  بسیاری  می شود.  منصرف 
هستند که با آب کار می کنند. مجموعه 
صنعتی پتاسی که در شهر داریم اگر آب 
پایدار برای آن پیش بینی شود می توانیم 
خیلی از فراورده ها را از پتاس بگیریم و 

اشتغال زایی مناسبی هم انجام دهیم.
به  استاندار  که  سفری  با  افزود:  وی 
شهرستان داشت با مشکلات شهرستان، 
بهتر  و  شد  آشنا  بهتر  استان  مجموعه 
درک  را  بیابانک  و  خور  محرومیت 
کردند که در نتیجه مصوبات خوبی هم 
در این سفر داشتیم. مدیران استانی باید 
نگاه ویژه ای به منطقه داشته باشند تا با 
خوبی  اتفاقات  استاندار،  مناسبِ  دیدگاه 

رقم بخورد.
شوری  درباره  بیابانک  و  خور  فرماندار 
رفع  برای  گفت:  شهرستان،  این  آب 
اما  داریم،  کن  شیرین  آب  مشکل  این 
مسیر آب شیرین کن در کوچه ها است 
آشامیدنی  آب  ظرف  با  شهروندان  و 
خود را از این طریق تأمین و آب شور را 
برای موارد دیگر مانند استحمام استفاده 

می کنند.

فرماندار خور و بیابانک:

تأمین آب شرب پایدار
 صنعت و اشتغال را

شکوفا می کند

گزارش
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دور دوم مسابقات فوتبال خاکی جام قهرمان شهر 
آغاز می شود.  آذر  یازدهم  از  رقابت  برگزاری ۸  با 
با  که  شهر  قهرمان  جام  خاکی  فوتبال  مسابقات 
تعیین قهرمانان مناطق در مرحله نخست رقابت ها 
همراه بود، در دور دوم با برگزاری مسابقات مرحله 
یک  مرحله  می شود.  دنبال  نهایی  شانزدهم  یک 

یازدهم  جمعه  روز  مسابقات  این  نهایی  شانزدهم 
با  می شود.  پیگیری  دیدار   ۸ برگزاری  با  آذرماه 
برنده  تیم های  رقابت ها،  از  مرحله  این  برگزاری 
راهی مرحله یک هشتم نهایی شده و رقابت ها به 
صورت حذفی تا نیمه نهایی و نهایی دنبال می شود.

مراحل  میزبان  نیکان  و  کردآباد  ورزشگاه های 

در  نیز  فینال  دیدار  است.  مسابقات  این  حذفی 
زمین چمن ورزشگاه تختی برگزار می شود. برنامه 
دیدارهای مرحله یک شانزدهم نهایی که جمعه ۱۱ 
برگزار می شود، به شرح زیر است: ۱-وحدت  آذر 
)منطقه ۱۴( - طوفان )منطقه ۱۴( ساعت ۸: ۳۰ 
-ورزشگاه کردآباد. ۲-شهید مهدیان )منطقه ۸(-

-ورزشگاه   ۳۰  :۸ ساعت   )۸ )منطقه  هفتون  تاج 
۱۰(-پل  )منطقه  هفتون  -کشاورز   ۳ نیکان. 
سنگی )منطقه ۷( ساعت ۱۰ -ورزشگاه کردآباد. 
)منطقه  دنارت  ۴(-امید  )منطقه  -استقلال   ۴
آباد  همت   -۵ نیکان.  -ورزشگاه   ۱۰ ساعت   )۶
ساعت   )۱۰ )منطقه  هفتون  ۶(-سلتیک  )منطقه 

زنده رود  ۶-شهیدان  کردآباد.  -ورزشگاه   ۳۰  :۱۱
)منطقه ۲(-ایثار ولدان )منطقه ۲( ساعت ۱۱: ۳۰ 
-ورزشگاه نیکان. ۷-اتحاد )منطقه ۷(- مهر بتون 
کردآباد.  -ورزشگاه   ۱۳ ساعت   )۱۵ )منطقه  جی 
 )۸ )منطقه  لیمجیر  ۹(-منتخب  )منطقه  ۸-یاران 

ساعت ۱۳ -ورزشگاه نیکان.

گزارش تصویری

مسابقات فوتبال خاکی محلات شهر اصفهان به دور دوم رسید؛

آغاز مرحله حذفی

نماینده سـمیرم در مجلس از دادسـتان کشـور خواسـت تـا با رأفت 
اسـلامی با بازداشـت شـدگان اخیر رفتـار کند.

اسـلامی در  اصغـر سـلیمی در نشسـت علنـی مجلـس شـورای 
تذکـر شـفاهی خود گفـت: ۲۵ آبـان در ناآرامی های شـهر سـمیرم 
متاسـفانه ۳ نفـر جـان خـود را از دسـت دادنـد، ضمـن تسـلیت به 
نیروهـای  کـرده  اعـلام  اسـتان  دادسـتان  داغـدار،  خانواده هـای 
امنیتـی در موضـوع کشـته شـدن ایـن افـراد، دخالتـی نداشـته اند.

نماینـده سـمیرم در مجلـس شـورای اسـلامی ادامـه داد: از وزرای 
کشـور، اطلاعـات و همچنیـن قـوه قضائیه درخواسـت دارم سـریعاً 
کمیتـه ای تشـکیل دهنـد و نگذارنـد حقی ضایع شـود. از دادسـتان 
کشـور می خواهـم در موضـوع تعییـن تکلیف بازداشـت شـدگان با 

حداکثـر رأفـت اسـلامی برخورد شـود.
عضـو کمیسـیون اقتصـادی مجلـس یازدهـم مطـرح کـرد: برخی 
شـایعه پراکنـی کرده انـد، دروغ گفتنـد و تهمت زدند و بیـان کردند 

کـه نماینـده شـهر بیانیـه را امضـا کـرده کـه معترضیـن را اعـدام 
کننـد، هیـچ نماینده ای ایـن بیانیه و خواسـته را امضا نکرده اسـت، 
گفتنـد کـه نماینـده، یـگان ویژه به شـهر فرسـتاده اسـت، در هیچ 
قانونـی در هیـچ جـای دنیـا نماینـده در مسـائل امنیتـی و نظامـی 
دخالـت نمی کنـد. چـرا بـی عدالتـی می کنیـد؟ چـرا نفـرت پراکنی 
می کنیـد؟ بایـد خـدا را مدنظر قـرار دهیـد و در مقابل وجـدان خود 

بگیرید. قـرار 

نماینده سمیرم در مجلس شورای اسلامی:

نگذارید حقی ضایع شود

تیران و  اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای  رئیس 
کرون گفت: تصادفات فوتی امسال با وجود رشد ۱۷ 
قبل  سال  با  مقایسه  در  درصد   ۲۵ ترددها،  درصدی 

کاهش داشته است.
بهنام پاکدامن اظهار کرد: تردد در جاده ها و مسیرهای 
به دلیل موقعیت جغرافیایی و  تیران و کرون  شهری 
ظرفیت گردشگری از جمله نقاط پرتردد استان اصفهان 

محسوب می شود.
این  جاده های  در  تردد  میزان  امسال  افزود:  وی 
شهرستان رشد ۱۷ درصدی داشته، اما میزان تصادفات 

فوتی جاده ها ۲۵ درصد کاهش یافت.
تیران و  اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای  رئیس 

کرون اضافه کرد: میزان تصادفات منجر به فوت در 
شهرهای این شهرستان ۱۰۰ درصد کاهش یافته است.
وی آموزش فرهنگ ترافیک و اصلاح زیرساخت های 
راه سازی را از جمله اقدامات راهداری و حمل و نقل 
کاهش  در  اداری  دستگاه های  دیگر  با  شهرستان 

تصادفات اعلام کرد.
مهم  را  تصادف  صحنه  واحد  مدیریت  لزوم  اکدامن 
خواند و گفت: آشفتگی و بی نظمی در برخی از حوادث، 
منجر به وقوع حادثه دیگر خواهد شد که دستورالعمل و 
مصوبه مدیریت واحد به دستگاه های اداری اعلام شده 
تا اینکه پلیس این مسئولیت را بر عهده داشته و بقیه 

همکاری کنند.

مراسـم روز مزرعـه با حضور تعـدای از کشـاورزان آران و بیدگلی 
در سـفید شـهر انجام شد.

بـا برنامـه ریـزی سـازمان تعـاون روسـتایی اسـتان اصفهـان و 
مسـاعدت اداره ترویـج و آمـوزش و هماهنگـی مرکـز خدمـات 
غیـر دولتـی امیرکبیـر سفیدشـهر، مراسـم روز مزرعـه آشـنایی 
بـا سیسـتم های نویـن آبیـاری در محـل سـالن اجتماعـات مرکز 

خدمـات غیـر دولتـی امیرکبیـر سفیدشـهر برگـزار شـد.
پناهـی درخصـوص روش هـای آبیـاری، نیـاز آبـی محصـولات، 
کمیـت آب و خـاک، هوشـمند سـازی و سیسـتم هیدروپونیک و 

مسـائل آبیـاری مطالبـی را بیـان نمودند.
گفتنـی اسـت؛ در ادامه بازدیدی از سیسـتم آبیـاری مزرعه باقری 
سفیدشـهر و نحوه احداث اسـتخر و سیسـتم آن صورت پذیرفت.

فرمانـدار تیـران و کـرون گفـت: امسـال هـزار تُـن قیـر 
یارانـه ای بـرای آسـفالت بافـت فرسـوده ایـن شهرسـتان 
اختصـاص یافـت. علـی محمدی کیـا در گفت وگـو با ایسـنا 
بـا اشـاره به طـرح بازآفرینـی شـهری و روسـتایی در تیران 
و کـرون، اظهـار کـرد: ۹۶ هکتـار از مسـاحت مناطـق سـه 
شـهر تیران، رضوانشـهر و عسـگران در بافت فرسـوده قرار 
گرفتـه کـه احیا و بازآفرینی آن توسـط شـهرداری ها در حال 

اسـت. انجام 

وی افـزود: ۱۰ هکتـار از مجمـوع بافـت فرسـوده و قدیمی 
ایـن شهرسـتان تاریخی بـوده و بـا احیا این مناطق توسـعه 
گردشـگری رقـم خـورده و مدیریـت شـهری بـا همـکاری 
میـراث فرهنگـی، صنایع دسـتی و گردشـگری طرح هایـی 
در ایـن حوزه هـا طراحـی و بـه مرحلـه اجرا گذاشـته اسـت.

فرمانـدار تیـران و کـرون بـا بیان اینکه بیشـترین مسـاحت 
بافت فرسـوده با میزان ۴۷ هکتار در شـهر رضوانشـهر قرار 
دارد، تصریـح کـرد: بافت فرسـوده شـهر تیـران ۳۴ هکتار و 

شـهر عسـگران ۱۵ هکتار است.
وی بـا بیـان اینکـه سـالانه قیـر یارانـه ای از سـوی وزارت 
راه و شهرسـازی بـرای احیـا ایـن بافـت و آسـفالت معابـر 
ایـن مناطـق اختصـاص می یابـد، گفـت: امسـال ۱۰۰۰ تن 
قیـر یارانـه ای برای آسـفالت بافت فرسـوده این شهرسـتان 
اختصـاص یافـت کـه سـهم شـهرداری ها ۲۰۰ تن و سـهم 
روسـتاها ۸۰۰ تـن اسـت. محمـدی کیـا اضافـه کـرد: بـا 
توجـه به مسـاحت بیشـتر بافـت فرسـوده روسـتایی، میزان 
قیـر اختصـاص یافتـه بـه ایـن بخـش بیـش از شـهرها 
بـود. فرمانـدار تیـران و کـرون گفـت: بیشـترین قیـر بـرای 

آسـفالت معابر مناطق فرسـوده شـهری به شـهرداری تیران 
اختصـاص یافتـه و شـهرداری ایـن شـهر برای ایـن مناطق 
هزینـه کـرده و معابـر بافت فرسـود این منطقه اصلاح شـد.

وی بـا بیـان اینکـه سـایت گردشـگری در بافـت قدیمـی و 
تاریخـی تیـران ایجاد شـد، خاطرنشـان کرد: احیـا خانه های 
قدیمـی و احـداث اقامتگاه هـای بـوم گـردی در ایـن شـهر 
زمینه سـاز جـذب توریسـت و اقامـت بـا ظرفیـت یکصد نفر 

شـده است.
فرمانـدار تیـران و کـرون اعتقـاد دارد، گردشـگری در ایـن 
شهرسـتان امکان رشـد اقتصادی و اشـتغال زایی را می تواند 
بـوده و  توجـه  ایجـاد کنـد کـه در گذشـته کمتـر مـورد 
هم افزایـی بـرای توسـعه ایـن صنعـت رقم خـورده و بخش 
خصوصـی فعـال شـده تا رونـق اقتصـادی از ایـن طریق را 

باشیم. شـاهد 
محمـدی کیـا معتقـد اسـت بـا اجـرای طرح هـای فرهنگی 
ایجـاد  گردشـگر،  جـذب  شـاهد  مناسـبتی  رویدادهـای  و 
نشـاط اجتماعـی برای مـردم و رونـق اقتصـادی در صنعت 

گردشـگری خواهیـم بـود.

فرمانـده انتظامـی شهرسـتان نطنـز گفـت: ۳ میلیـارد ریـال کالای 
قاچـاق در یـک خـودرو بـاری سـبک کشـف شـد.

مهـدی کریمـی اظهار کـرد: ۳ میلیـارد ریـال کالای قاچاق، شـامل 
دسـتگاه قهـوه سـاز دسـت دوم در یـک خـودرو بـاری کشـف و این 
کالا کـه به عنـوان کالای نو و جدید وارد بازار شـده بود، توقیف شـد.

وی گفت: لوازم کشـف شـده در مسـیرهای ورودی شهرسـتان نطنز 
کشـف شـده که فاقد مـدارک گمرکی بوده اسـت.

فرمانـده انتظامی شهرسـتان نطنـز تصریح کرد: خـودرو متهم و تمام 
لوازم کشـف شـده توقیف و متهم برای سـیر مراحـل قانونی تحویل 

مراجع قضایی شـد.
کریمـی خاطرنشـان کـرد: کالای قاچـاق نه تنهـا به بدنـه اقتصادی 
کشـور لطمـه وارد می کنـد، بلکه موجـب می شـود کالای بی کیفیت 

به دسـت مشـتری برسد.

شـهردار گلپایـگان گفـت: طـرح جداره هـای شـهری با 
بهره گیـری از هنرهـای خلاقانـه بـا هـدف زیباسـازی 

مناظـر شـهری در حـال اجرا اسـت.
ایمنـا  خبرنـگار  بـا  گفت وگـو  در  شـکرزاده  پیمـان 
بـرای  گلپایـگان  شـهرداری  ویـژه  برنامه ریـزی  از 
آماده سـازی شـهر در ایـام نوروز خبـر داد و اظهـار کرد: 
بـا توجـه به اسـتقبال شـهروندان از اقدامات ویـژه نوروز 
۱۴۰۱، شـهرداری بـا تشـکیل سـتاد اسـتقبال از بهـار 
برنامه ریـزی گسـترده بـه منظـور آمادگـی بـرای نـوروز 

۱۴۰۲ در دسـتور کار قـرار داده اسـت.
جداره هـای  زیباسـازی  طرح هـای  اجـرای  افـزود:  وی 
شـهری بـا بهره گیـری از هنرهـای خلاقانـه، در نـوروز 
در  و  گرفـت  قـرار  شـهروندان  اسـتقبال  مـورد   ۱۴۰۱
طـول سـال جـاری نیـز بـدون وقفـه ادامـه یافـت و در 
برنامه هـای تدویـن شـده نـوروز ۱۴۰۲ به صـورت ویژه 

دنبـال خواهد شـد.
شـهردار گلپایـگان خاطرنشـان کرد: توجه به بوسـتان ها 
وضعیـت  بـه  رسـیدگی  موجـود،  نواقـص  رفـع  و 
نورپردازی های سـطح شـهر، رسـیدگی به وضع ظاهری 

برنامه هـای  از  نـوروزی  طرح هـای  اکـران  و  معابـر 
شـهرداری بـرای زیباسـازی منظـر شـهری اسـت.

ترافیـک  و  در حـوزه حمل ونقـل  داد:  ادامـه  شـکرزاده 
اقدامـات مربـوط بـه بهسـازی ایسـتگاه های تاکسـی و 
اتوبـوس، خط کشـی در سـطح شـهر و تعمیر و نوسـازی 
تابلوهـای ترافیکی اجرا شـده اسـت و تا اسـفندماه ادامه 

داشـت. خواهد 
وی تصریـح کـرد: شست وشـو و رنگ آمیـزی مبلمـان 
شـهری، تعویـض پرچم های الـوان، پاکسـازی محله به 
محله، گل کاری سـطح شـهر و لکه گیری آسـفالت معابر 
سـطح شـهر از دیگـر اقدامـات مهـم سـتاد اسـتقبال از 

بهـار شـهرداری گلپایگان اسـت.
میدانـی  بازدیدهـای  بـه  اشـاره  بـا  گلپایـگان  شـهردار 
از سـطح شـهر بـرای رفـع مسـائل و مشـکلات گفـت: 
در راسـتای رضایـت شـهروندان مجموعـه شـهرداری 
گلپایـگان بـا تمـام تـوان، تـلاش خواهـد کـرد شـهر 
زیبـای گلپایـگان در نوروز سـال ۱۴۰۲ در زمینه خدمات 
آماده سـازی  گذشـته  سـال های  از  متفاوت تـر  شـهری 

. د شو

شهردار گلپایگان خبر داد:

 اجرای طرح بهسازی جداره های منظرشهری
با بهره گیری ازهنر خلاقانه

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای تیران و کرون خبر داد:

کاهش ۲۵ درصدی تصادفات منجر به فوت

با حضور کشاورزان آران و بیدگلی انجام شد؛

 برگزاری مراسم روز مزرعه
در سفیدشهر

فرمانده انتظامی شهرستان نطنز:

کشف ۳ میلیارد ریال کالای قاچاق

فرماندار تیران و کرون خبر داد:

اختصاص هزار تنُ قیر به بافت فرسوده
شـاهین شـهر گفـت: میـزان گاز 
تحویلـی به نیروگاه شـهید محمد 
منتظـری از ۱۰ بـه ۳.۵ میلیـون 
متـر مکعب کاهـش یافته اسـت.

اظهـار  کاظمی طبـا  سـیدمحمد 
داشـت: بـا توجـه بـه بـرودت هوا 
و کسـری گاز، شـرکت گاز استان 
اصفهـان تحویـل گاز بـه نیروگاه 
شـهید محمد منتظری اصفهان را 
از ۱۰ میلیـون بـه ۳.۵ میلیون متر 

مکعـب کاهش داده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه از تهـران در 
در  مـازوت  مصـرف  خصـوص 
پیگیـری  اصفهـان  نیروگاه هـای 
در  ایـن  داشـت:  ابـراز  می شـود، 
حالـی اسـت کـه مدیریت اسـتان 
بـه صراحـت مخالفـت خـود را با 
کـرده  اعـلام  مـازوت  مصـرف 

اسـت.
فرمانـدار شـاهین شـهر و میمـه 
بـا  کـه  کـرد  امیـدواری  ابـراز 
همراهـی مسـئولان وزارت نفـت 
ایـن مشـکل هـر چـه سـریع تر 

شـود. برطـرف 
وی بـا بیـان اینکه هـم اکنون به 
دلیـل کاهـش تأمیـن گاز نیروگاه 
چهـار  منتظـری  محمـد  شـهید 
واحد از هشـت فعـال از مدار تولید 
برق خارج شـده اسـت، ادامـه داد: 
فعـلًا ایـن نیـروگاه بـا ۳۵ درصد 

ظرفیـت در حـال فعالیت اسـت.
کاظمـی طبـا تاکید کـرد: تاکنون 
پلمـب مشـعل های  اجـازه فـک 
شـهید  نیـروگاه  سـوز  مـازوت 
نشـده  صـادر  منتظـری  محمـد 

اسـت.

فرماندار شاهین شهر خبر داد؛

کاهش میزان گاز تحویلی به نیروگاه 
شهید محمدمنتظری
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In his first visit to Iran since 
taking over as Iraq’s premier, 
Mohammad al-Sudani visited 
Tehran on Tuesday at the in-
vitation of Iranian President 
Ebrahim Raisi. 
Al-Sudani met with the Leader 
of the Islamic Revolution, Aya-
tollah Seyed Ali Khamenei.
In the meeting, Ayatollah 
Khamenei praised Iraq’s posi-
tion in terms of national and 
human resources, saying that 
despite these resources Iraq 
has been unable to reclaim its 
lofty position among nations. 
He expressed hope that under 
al-Sudani, Iraq will achieve its 
true position and make pro-
gress.
Ayatollah Khamenei also point-
ed out that Iran has faced inse-
curity coming from Iraqi soil, 
adding that the only solution to 
this problem is that the central 
government of Iraq extend its 
authority over those regions 
of Iraq. 
The Leader also said that Iran 
will defend Iraq in the face of 
any efforts to create insecurity 
in the Arab country.
“Iraq’s security amounts to se-
curity of Iran just as security of 
Iran impacts Iraq’s security,” 
the Leader said. 
Touching on economic cooper-
ation, the Leader said Iran and 
Iraq had reached good under-
standings, but that was hardly 

implemented. “Therefore, we 
must move toward implement-
ing all the understandings es-
pecially in the sectors of eco-
nomic cooperation, exchange 
of goods, and rail connectivity.”
Ayatollah Khamenei said there 
exist some wills that under-
standings and cooperation 
between Iran and Iraq not 
implemented. “We must over-
come these wills with action,” 
he added. 
The Iraqi prime minister, for 
his part, underlined the new 
government of Iraq’s determi-
nation to implement the deals 
between Iran and Iraq. 
Regarding security issues, 
al-Sudani underlined the in-
tertwining of Iran and Iraq’s 
security, noting that Iraq will 
not allow any parties to create 
insecurity from Iraqi soil.
Upon his arrival, the Iraqi prime 
minister was received by Pres-
ident Raisi and accorded an 
official reception at the presi-
dential complex of Sa’adabad. 
After the official reception cere-
mony, al-Sudani and Ayatollah 
Raisi held a meeting in which 
they discussed a variety of 
bilateral, regional, and interna-
tional issues. In the meeting, 
Raisi expressed satisfaction 
with the political stability and 
the formation of the new Iraqi 
government and said, “The Is-
lamic Republic of Iran always 

welcomes and supports a unit-
ed nation and a strong govern-
ment in Iraq.”
He added, “Iran seeks to de-
velop exchanges with Iraq in 
various commercial and ener-
gy fields, and holding regular 
meetings of the Cooperation 
Commission of the two coun-
tries can play an effective role 
in realizing this goal.”
President Raisi stated, “The 
relations between the Islamic 
Republic of Iran and Iraq are 
different and top-tier, and the 
strengthening and deepening 
of bilateral relations should 
lead to the development and 
improvement of the level of 
regional and international in-
teractions in order to establish 
as much peace and stability 
in the region and the world as 
possible.”
The Iraqi prime minister, for 
his part, praised the relations 
with Iran, saying, “Iran has a 
privileged and excellent posi-
tion in Iraq’s foreign relations, 
and the relations between the 
two countries are desirable and 
satisfactory.”
After their meeting, President 
Raisi and Prime Minister al-Su-
dani held a joint press confer-
ence. In the presser, Raisi de-
scribed the relations between 
Iran and Iraq as having deep 
and historical roots and stem-
ming from the common beliefs 

of the two nations. 
“The peak of these relations 
was manifested in the glori-
ous Arbaeen ceremony and 
the excellent hospitality of the 
Iraqi government and nation to 
the pilgrims of Imam Hussein 
(AS), especially the Iranian pil-
grims, which deserves sincere 
appreciation,” the president 
remarked. 
“Today, Iran and Iraq have very 
good and close cooperation in 
a wide range of political, eco-
nomic, security, social, cultur-
al, scientific and technological 
issues, and we hope that this 
cooperation will improve in the 
new era,” he added, according 
to the official website of the Ira-
nian presidency. 
Raisi emphasized security, 
peace and stability in the region 
and stated, “From this point of 
view, the fight against terror-
ist groups, organized crimes, 
drugs and any danger that 
threatens the region is agreed 
and emphasized by the two 
countries.”
He said, “Security, peace and 
stability in the region must be 
provided by the countries of 
the region, and the presence 
of outsiders does not bring 
security at all, but causes many 
problems for the region.”
Pointing out that the presence 
of the Americans, just as it did 
not bring security to Afghani-

stan, will not bring security in 
other parts of the region, the 
President emphasized, “Defi-
nitely, the withdrawal of the 
Americans from the region will 
lead to an increase in peace, 
stability and security in our 
region.”
Raisi considered the presence 
of al-Sudani in Iran as a turning 
point in the relations between 
the two countries and stated, 
“Our negotiations are a big step 
in the direction of improving 
relations and also advancing 
issues between the two coun-
tries, including commercial 
and economic, monetary and 
banking issues and export of 
electricity and gas.”
He referred to the common 
views of the two countries on 
bilateral, regional and interna-
tional issues and expressed 
hope that the visit of the 
high-ranking Iraqi delegation 
to Tehran would stabilize the 
good relations between the two 
countries and be an effective 
step towards common regional 
issues.
The Iraqi prime minister, in 
turn, appreciated the generous 
invitation of the President of 
Iran to visit Tehran.
“Today we are in Tehran to 
discuss bilateral economic, 
political and security relations 
and to discuss the latest inter-
national developments,” al-Su-
dani said. 
The Iraqi prime minister also 
pointed to security in the re-
gion. “The security of the two 
countries is inseparable from 
each other and is considered a 
part of the security of the entire 
region,” he said. 
Emphasizing that it is the offi-
cial policy of the Iraqi govern-
ment that its land should not be 
a starting point for harming the 
neighboring countries, he stat-
ed, “We follow this policy in our 
diplomatic relations in order to 
have a balanced policy with 
friendly and brotherly countries 
based on the principle of mutu-
al respect and non-interfere in 
other’s internal affairs.”
He noted, “The Secretary of 
the Supreme National Security 
Council of Iraq is also present 
in this trip and will discuss 
security issues with his coun-
terpart in order to reach an 
understanding on the working 
mechanism and field cooper-
ation in this field and prevent 
any tension.”

Iraq’s security amounts to security of Iran: Leader

Iran calls for prose-
cution of U.S., Ger-
man firms at OPCW 
meeting
The German and American corpo-
rations that provided raw materials 
to Saddam Hussein’s regime to 
build chemical weapons and use 
them against Iranian civilians and 
armed forces in the 1980s must be 
brought to justice, a senior Iranian 
diplomat asserted on Monday.
Reza Najafi, the deputy foreign 
minister for legal and international 
affairs, made the demands during 
the 27th Conference of States Par-
ties (CSP-27) of the Organization 
for the Prohibition of Chemical 
Weapons (OPCW) in The Hague.
The chemical arms had been first 
used during World War I. After 
four decades Iran became the sec-
ond victim of such bombs. 
“As the greatest victim of chemi-
cal weapons in modern history, 
Iran neither pardons nor forgets 
the perpetrators and sponsors of 
Iraq’s chemical attacks” against 
Iran, the deputy foreign minister 
remarked. 
Najafi also said harsh unilateral 
restrictions put on Iran in violation 
of human rights, which have pre-
vented chemically injured Iranian 
war veterans to gain access to the 
necessary equipment and medica-
tions, have to be lifted promptly.
“The greatest threat to region-
al and global peace and security 
comes from the Zionist regime in 
Israel, which is in control of nu-
merous forms of weapons of mass 
destruction (WMDs). It is the rea-
son why efforts to construct a Mid-
dle East (West Asia) zone free of 
WMDs have failed,” the diplomat 
pointed out.
He urged the conference’s partic-
ipants to take action to achieve 
the convention’s universality and 
create a world free of chemical 
weapons.
Nasser Kanaani, the spokesper-
son for Iran’s foreign ministry, 
appeared at a news conference on 
Monday carrying a chemical mask 
to highlight Berlin’s provision of 
chemical weapons to the ousted 
Iraqi dictator and its backing for 
him during his war against Iran in 
the 1980s.
Kanaani also said Iran will not 
cooperate with the so-called 
fact-finding committee established 
under the German-sponsored UN 
Human Rights Council resolution 
to look into claims of human rights 
abuses during the recent riots in 
Iran. Kanaani also said Tehran 
has already established a national 
fact-finding committee to investi-
gate the unrest in the country. 
Hossein Amir Abdollahian, the For-
eign Minister of Iran, has originally 
confirmed that Germany was the 
principal source of chemical weap-
ons used against the Iranians by 
the former Iraqi dictator.
“Now, they are exploiting HR sys-
tems to commit further HR crimes, 
all in the name of a fake ‘solidarity’ 
with Iranians,” Amir Abdollahian 
tweeted.
Ali Bahadori Jahromi, the govern-
ment spokesman, has also said 
Germany’s claims of support for 
human rights in Iran are politically 
motivated.
Germany’s misdeeds against the 
Iranian people through political 
propaganda will not be absolved, 
he tweeted.
“A state that once helped Sadd-
am gas Iranian men, women, and 
children in an Iranian city and once 
supported the imposition of unlaw-
ful sanctions on the Iranian coun-
try, today claims to protect human 
rights on political grounds,” he 
tweeted.
Sardasht, an Iranian Kurdish city in 
West Azarbaijan, was the first city 
in the world that was attacked with 
chemical weapons. The citizens 
were gassed on June 28, 1987. 
In two separate bombing runs on 
four residential areas, around 130 
people were killed immediately and 
8,000 injured.

Loading, unload-
ing of goods in 
ports up 8% in 8 
months on year

The loading and unloading 
of goods in the ports of Iran 
increased by eight percent in 
the first eight months of the 
present Iranian calendar year 
(March 21-November 21), as 
compared to the same period 
of time in the past year, the 
country’s Ports and Mari-
time Organization (PMO) an-
nounced.
As the PMO reported, 
142,768,983 tons of com-
modities were loaded and 
unloaded in the ports during 
the eight-month period.
During the said period, load-
ing and unloading opera-
tions in the container sector 
reached 1,664,494 TEUs, 
which was 12 percent more 
than the 1,498,498 TEUs in 
the first eight months of the 
past year.
Based on the data previous-
ly released by Transport and 
Urban Development Ministry, 
the loading and unloading 
of goods in the ports of Iran 
rose 17 percent during the 
previous Iranian calendar 
year 1400 (ended on March 
20), as compared to the 
preceding year.
The ministry’s data show that 
the loading and unloading of 
goods in the country’s ports 
reached 152.91 million tons 
in the previous Iranian cal-
endar year, while the figure 
stood at 130.69 million tons 
in the preceding year.
During the said year, loading 
and unloading operations in 
the container sector reached 
2.1 million TEUs with a 
weight of 24.57 million tons, 
which was 13.5 percent more 
than the 1.85 million TEUs 
in the Iranian calendar year 
1399, the report said.
The loading and unloading 
of goods during the previous 
year also grew by 12.8 per-
cent in the dry bulk sector, 
while in the liquid bulk sector 
the figure increased by 12.6 
percent, in the general cargo 
sector rose by 13.1 percent, 
and in the oil sector grew by 
22.5 percent.
While Iran is combating the 
U.S. unilateral sanctions on 
its economy, the country’s 
ports as the major gates of 
exports and imports play a 
significant role in this battle. 
This role makes all-out sup-
port to ports and more devel-
opment of them serious and 
vital.
Such necessity has led the 
government to define pro-
jects for more development 
of the ports and also take 
some measures to encourage 
investment making in ports, 
in addition to facilitating the 
loading and unloading of 
goods, especially basic com-
modities, there.
It is worth mentioning that 
Iran’s Ports and Maritime Or-
ganization has defined a high 
number of projects to devel-
op and improve the country’s 
ports, as the country aims 
to double the capacity of 
its ports in a course of five 
years.
According to the PMO, the 
capacity of the country’s 
ports has increased from 180 
million tons in the Iranian 
calendar year 1392 (ended in 
March 2014) to 250 million 
tons in 1399 (ended in March 
2021).

Syria has condemned a recent UN Human Rights 
Council (UNHRC) resolution against Iran, saying it 
constitutes an attempt by West to subvert interna-
tional institutions in order to advance their own po-
litical objectives.
The statement was made on Monday during a phone 
conversation between Iranian Foreign Minister Hos-
sein Amir Abdollahian and his Syrian counterpart 
Faisal al-Mekdad.
“Syria affirms that such arbitrary, unacceptable de-
cisions reflect a continuous method taken by West-
ern states against independent countries in order to 
implement their destructive agendas in developing 
countries,” the official Syrian Arab News Agency 
(SANA) reported, citing the contents of the Syrian top 
diplomat’s conversation with Amir Abdollahian.
The discussion was held less than a week after the 

UNHRC met in Geneva at the request of Germany and 
Iceland to talk about alleged human rights abuses in 
Iran amid the recent uprisings backed by the West.
The intergovernmental organization decided to launch 
an global fact-finding investigation to probe into the 
alleged violations.
The resolution, according to the Syrian foreign minis-
ter, was adopted as a result of intense pressure from 
the West placed on a number of the council’s mem-
bers, and it directly violates the sovereignty and the 
right of nations that adopt policies in consistent with 
their culture and history.
On Monday, the Iranian foreign ministry summoned 
Hans-Udo Muzel, the German ambassador to Tehran, 
to express the Islamic Republic’s vehement disap-
proval of the “interventionist and false assertions” 
made by German authorities.
Iran also criticized the resolution’s adoption by the 
UN Human Rights Council as a bad decision based 
on a wholly instrumental and political view of human 
rights.
The spokesperson stated the same thing on Monday, 
asserting that Tehran has already established a na-
tional fact-finding committee to look into the events 
and will not cooperate with the so-called fact-finding 
mission established in response to the adoption of 
the UNHRC resolution to look into claims of human 
rights abuses during the recent riots.
Kanaani highlighted that Iran has established a na-

tional committee made up of specialists, attorneys, 
and official and non-official representatives to carry 
out its national tasks and conduct in-depth investiga-
tions as part of its obligations under international law.
In addition, he denounced the rapid application of hu-
man rights mechanisms and their instrumental use 
against sovereign states, stressing that such course 
of action will not develop human rights.
“Polish FM hopes sanctions-reduction talks would 
yield results”
In yet another phone call between Iranian and Polish 
foreign ministers, Zbigniew Rau referred to Iran as 
one of Poland’s most important partners in West Asia 
and expressed optimism for the success of the nucle-
ar talks to lift sanctions against Iran.
The two senior diplomats spoke about the positive 
relations between Tehran and Warsaw, according to 
Amir Abdollahian. 
Both parties also discussed current foreign events, 
the Iranian foreign ministry said.
Negotiations to revive the 2015 nuclear deal –JCPOA- 
started in April 2021. However, the talks have stale-
mated as the U.S. is not showing seriousness to put 
the JCPOA on the right track.
The U.S., under Donald Trump, quit the JCPOA in May 
2018, returned sanctions lifted under the agreement 
and imposed new ones. Trump’s administration took 
such a strategy under his “maximum pressure” cam-
paign against the Islamic Republic.

Syrian foreign minister slams UNHRC anti-Iran resolution
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TEDPIX, the main index of Tehran Stock Ex-
change (TSE), gained 5,855 points to 1.414 
million on Tuesday.
As reported, over 6.011 billion securities 
worth 33.04 trillion rials (about $114 mil-
lion) were traded at the TSE.
The first market’s index rose 4,028 points, 
and the second market’s index gained 
12,601 points.

TEDPIX lost 3,000 points to 1.410 million 
in the past Iranian calendar week (ended on 
Friday).
The index had risen 131,000 points (10.21 
percent) to 1.414 million points in the Ira-
nian calendar week ended on November 11.
As reported, it was the highest weekly rise 
during the current Iranian calendar year (be-
gan on March 21).

TEDPIX 
gains 
5,800 
points on 
Tuesday

Iran exports over 
$95m of pista-
chios to EU in 9 
months

Iran has exported over $95 
million of pistachios to the 
European Union (EU) mem-
ber states during the first 
nine months of 2022, IRNA 
reported citing the data 
released by the European 
Union’s statistics office, Eu-
rostat.
Iran’s pistachio export to the 
union has dropped 39 per-
cent in the first nine months 
of this year, from $154 mil-
lion in the same period of 
time in the past year, the 
Eurostat data indicate.
The Islamic Republic was 
the second biggest exporter 
of pistachios to Europe af-
ter the United States in the 
mentioned nine months.
Germany, Spain, and Italy 
were the top importers of 
Iranian pistachios in Jan-
uary-September 2022, ac-
cording to Eurostat data.
Although Iran is mostly 
known for its vast hydro-
carbon resources, there are 
some other precious prod-
ucts that people all around 
the world put the Iranian 
brand on and appreciate 
greatly, one such product 
is Iranian “green gold” or 
pistachio.
Cultivation of pistachios 
in Iran dates back to the 
Achaemenid period or the 
fifth century B.C; Like the 
great dynasty, the Islamic 
Republic was the world’s 
unrivaled, leading producer 
of pistachios for a long time, 
with southeastern Kerman 
province being the hub of 
production for so-called 
green gold.
Over the past decade, cli-
mate change has caused se-
vere drought in Iran, leading 
to 85 percent of the country 
being classified as arid or 
semi-arid. The decline in 
annual average rainfall and 
shortage of surface water 
has forced farmers to dig 
more wells to pump water 
from underground reserves. 
Nearly half of the 750,000 
wells dug in Iranian farms 
are illegal, which indicates 
why the unconstrained use 
of underground water in ag-
riculture is the main source 
of water waste in the coun-
try.
The situation is the same 
in Kerman province, which 
accounts for 70 percent of 
Iran’s pistachio production. 
As announced by Hossein 
Rezaei, the secretary-gen-
eral of the Iran Pistachio 
Association (IPA), the pro-
duction of pistachio in Iran 
fell by 70,000 tons in the 
previous Iranian calendar 
year (ended on March 20) 
to hover at around 150,000 
tons.
Hossein Rezaei said that the 
current year’s sprouts have 
also been destroyed by cli-
mate change, and this year 
it is difficult to keep the mar-
ket, so government support 
is required.

Tips to Make Your Nails Grow Faster
By: PARISA JAMADISource: https://www.healthline.com/health/beauty-skin-care/how-to-make-your-nails-grow-faster#bottom-line

 Fingernails are made of many layers of 
a hard protein called keratin. Your fin-
gernails are an important indicator of 
your overall health. 
Healthy nails should be smooth and 
hard, free of any dents or grooves, and 
consistent in color.
If your nails grow slower than average 
and you’d like them to grow faster, 
there are several home remedies and 
grooming techniques that may help. 
Home remedies for nail growth
There is no scientifically proven meth-
od for making nails grow faster. But 
taking good care of your body through 
proper nutrition and using the follow-
ing tips to strengthen your nails can 
help them grow strong and long over 
time.
1. Take biotin
Biotin is an important type of B vitamin 
that allows the body to turn food into 
energy. It’s also highly recommend-
ed as a supplement to help boost the 
strength of hair and nails. 
Several human studies suggest that 
taking a biotin supplement daily can 
help strengthen nails. Some scientist-
sTrusted Source say a dose of 2.5 mil-
ligrams of biotin daily can improve nail 
strength in just a few weeks. Biotin can 
be found naturally in: 
• brewer’s yeast
• cooked eggs
• sardines
• nuts and nut butters
• whole grains
• soy and other beans
• cauliflower
• bananas
• mushrooms

2. Use nail hardeners (sparingly)
Nail softness makes nails more prone 
to breaking, which increases the need 
for nail regrowth. To prevent nails from 
breaking, experts normally recommend 
nail hardeners. These are substances 
that get painted onto nails like a polish 
and are later removed with nail polish 
remover. 
This is helpful in strengthening nails 
and preventing breakage in the short-
term. However, experts sayTrusted 
Source prolonged use of nail hardeners 
can sometimes cause nails to become 
weaker and more prone to breakage.

3. Avoid glue-on nails and toxic pol-
ishes
ResearchersTrusted Source have found 
that regular use of glue-on artificial 
nails can weaken real nails and make 
them more prone to breaking. The bet-
ter option is to paint your nails with 
nail polishes that have little or no toxic 
chemicals.
4. Practice good grooming
Regular nail grooming can also help 
boost the strength of your nails, en-
couraging growth and reducing break-
age. Some ways to keep your nails 
well-maintained include:

• keeping your nails dry and clean, 
which keeps bacteria from growing be-
neath them
• using sharp manicure scissors or 
clippers to trim your nails straight 
across, and then using them to round 
the tips of your nails into a soft curve
• moisturizing your hands and nails 
with a lotion, making sure to rub it into 
your fingernails, especially at the base 
where the cuticles are located
• avoiding nail biting or cutting your 
nails too short
What causes unhealthy nails?
Poor health can cause nails to grow ab-

normally. Some common nail growth 
issues include:
• changes in color
• changes in thickness or shape
• separation of the nail from the sur-
rounding skin
• bleeding
• swelling or pain around the nails 
• slow-growing nails
Slower growing nails come with age 
but can also be a sign of illness or nu-
tritional deficiency. They can even be 
caused by some medications. 
Hormones also play a role in driving 
nail growth. Younger people tend to 
have faster growing nails than older 
people, and men and pregnant women 
tend to experience faster nail growth 
than others. In healthy adults, average 
fingernail growth is about 3.5 milli-
meters per monthTrusted Source — 
about the thickness of a ballpoint pen 
cap.
The bottom line
Your nails are a reflection of your 
overall health. It’s important to stick 
to a healthy diet if you want strong, 
fast-growing, healthy nails. That in-
volves eating a well-balanced diet 
full of fresh fruits and vegetables, 
lean sources of proteins, an adequate 
amount of carbohydrates, and plenty of 
healthy fats. 
However, sometimes nails need a lit-
tle help getting healthier and stronger. 
That’s where home remedies can help. 
Remember, you can’t get your nails to 
magically grow faster. But if you take 
care of them, they’ll grow stronger and 
last longer, making them less prone to 
breakage.

During the past Iranian calendar week 
(ended on Friday), 1,951,064 million 
tons of commodities worth more than 
$454 million were traded at Iran Mer-
cantile Exchange (IME).
As reported by the IME’s Public Rela-
tions and International Affairs Depart-
ment, the exchange traded on its met-
als and minerals trading floor 1.565 
million tons of commodities valued at 
almost $244 million.
On this floor the IME sold 1,205,515 
tons of cement, 110,000 tons of iron 
ore, 122,161 tons of steel, 89,000 
tons of sponge iron, 23,050 tons of 
zinc, 6,550 tons of aluminum, 6,705 
tons of copper, 200 tons of molybde-
num concentrate, 124 kg of gold bars 
and 1,208 vehicles.
Furthermore, the IME witnessed on 
both domestic and export rings of its 
oil and petrochemical trading floor 
384,338 tons of commodities worth 
more than $141 million.
Commodities traded on this floor 
included 91,727 tons of polymeric 
products, 113,000 tons of vacuum 
bottom, 17,100 tons of lube cut, 
33,126 tons of chemicals, 12,840 
tons of sulfur, 270 tons of argon, 
6,664 tons of base oil, 300 tons of in-
sulation and 109,390 tons of bitumen.
The IME also traded within the same 
week 1,232 tons of commodities on 
its side market.
As previously reported, 10,206,807 
tons of commodities worth over $2.5 
billion were traded at Iran Mercantile 
Exchange during the past Iranian cal-
endar month Aban (ended on Novem-
ber 21).
The exchange traded on both domes-
tic and export rings of its oil and pet-
rochemical trading floor 1.767 million 
tons of commodities valued at nearly 
$963 million.
The IME’s customers purchased on 
this floor 452,000 tons of vacuum 
bottom, 509,633 tons of bitumen, 
394,914 tons of polymeric products, 
203,100 tons of lube cut, 139,208 

tons of chemicals, 36,575 tons of sul-
fur, 26,432 tons of oil and 1,100 tons 
of insulation.
Furthermore, the exchange saw trade 
of more than 8.322 million tons of 
commodities worth over $1.5 billion 
on its metals and minerals trading 
floor.
Items traded on this floor included 
5,778,000 tons of cement, 1,462,000 
tons of steel, 657,000 tons of iron ore, 
338,500 tons of sponge iron, 35,610 
tons of aluminum, 4,740 tons of zinc, 
41,892 tons of copper, 1,000 tons of 
molybdenum concentrate, 66 tons of 
precious metals concentrate and 40 
kg of gold bars.
It’s worth noting that the IME also 
traded 2,416 vehicles on its automo-
biles trading floor.
Last was the IME’s side market on 
which the exchange traded 71,779 
tons of commodities
The value of trades at Iran Mercan-
tile Exchange rose 102 percent, and 
the volume of trades at the exchange 
increased 128 percent in the past Ira-
nian calendar year 1400 (ended on 
March 20), which was the highest 
level of growth in the history of the 
exchange since its establishment.
Statistical data show that in the past 
year, in addition to new records in 
the volume and value of trades of dif-
ferent products, 10 major records in 
total value and physical market trades 
were registered. In a way that besides 
the total value of trades, the volume 
and value of physical market trades, 
the volume, and value of industrial 
products and petrochemicals trades, 
the value of oil products trades and 
the volume and value of side market 
trades all hit records.
IME is one of the four major stock 
markets of Iran, the other three 
markets are Tehran Stock Exchange 
(TSE), Iran’s over-the-counter (OTC) 
market known also as Iran Fara 
Bourse (IFB), and Iran Energy Ex-
change (IRENEX).

Commodities worth 
over $454m traded at IME in a week

Under the framework of a preferential 
trade agreement between Iran and Pa-
kistan, Tehran has lifted the import ban 
on certain products exclusively shipped 
from Pakistan, Mehr News Agency re-
ported.
Accordingly, Iranian importers have 
been allowed to register import applica-
tion forms for some products that were 
previously on the Islamic Republic of 
Iran Customs Administration’s (IRICA) 
import ban list; however, the country of 
origin for the said items must solely be 
Pakistan.
Tehran and Islamabad have been taking 
new measures for broadening economic 
ties as the Iranian government is promot-
ing economic diplomacy in the region.
Earlier this month, a delegation of busi-
nessmen and private sector represent-
atives from the Iran Chamber of Com-
merce, Industries, Mines and Agriculture 
(ICCIMA) visited Pakistan to meet with 
Pakistani officials and explore avenues of 
mutual cooperation.
Getting acquainted with Pakistan’s trade 
laws and regulations, familiarizing with 
the country’s business capacities and in-

vestment fields as well as exploring ways 
to increase the level of transit between 
the two countries were among the major 
goals of the Iranian delegation’s visit to 
the country.
In late October, ICCIMA and the Federa-
tion of Pakistan Chambers of Commerce 
and Industries (FPCCI) signed three 
memorandums of understanding (MOU) 
with the aim of expanding economic co-
operation between the private sectors of 
the two countries.
The MOUs were signed during another 
visit of an Iranian private sector dele-
gation headed by ICCIMA Head Gho-
lam-Hossein Shafeie to the Pakistani 
cities of Karachi and Lahore.
Based on the signed memorandums, the 
two sides agreed to strengthen compre-
hensive cooperation between the private 
sectors of the two countries, to establish 
a joint trade council of Iran and Pakistan, 
and to determine a mechanism to resolve 
trade disputes.
During their visit to Pakistan, the Iranian 
delegates also attended a meeting with 
officials from the State Bank of Pakistan 
(the country’s central bank) in which the 

two sides discussed details of a barter 
trade mechanism between the two coun-
tries.
After the trip of the Iranian trade delega-
tion to Pakistan, Iran’s Trade Promotion 
Organization (TPO) and Tehran Chamber 
of Commerce, Industries, Mines and Ag-
riculture (TCCIMA) also signed an MOU 
to pursue and develop free trade with 
Pakistan.
Speaking at the signing ceremony, TPO 
Head Alireza Peyman-Pak mentioned 
Pakistan as one of TPO’s priority markets 
for enhancing the country’s business 
plans and emphasized that establishing 
direct transit as well as creating a finan-
cial and banking mechanism between 
Karachi and Tehran are two key axes in 
the development of business relations 
with this country.
Also, TCCIMA Head Masoud Khansari, in 
his speech, underlined the TCCIMA plans 
and actions in recent years to develop 
the economic relations of Iranian compa-
nies with neighboring countries and ex-
pressed the chamber’s full readiness to 
cooperate with TPO in order to develop 
exports to Pakistan.

Iran removes import ban for some Pakistani products
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آئین  یادگاری   مریم   
تجلیل از بسیجیان هلدینگ 
اصفهان  پتروپالایش 
همزمان با ۵ آذرماه سالروز 

تأسیس این نهاد برگزار شد.
آئین  در  قدیری  محسن 
بزرگداشت روز بسیج ضمن 
اظهار  بسیج  تبریک هفته 
داشت: بسیج سپر بلای همه 
حوادث سخت و متوقف کننده 
سیاست دشمنان جمهوری 

اسلامی ایران بوده است.
وی افزود: بسیجیان مردان 
گمنامی هستند که بی ادعا 
طی ۴۳ سال گذشته به موقع 
بدون چشمداشت  و  خطر 
به  بود  لازم  که  کجا  هر 
صحنه آمدند و این در حالی 
است که به فکر تکیه زدن 
بر هیچ صندلی نبودند و در 
کوران های سخت ایستادند و 
مردانه فاتح از آن بیرون آمدند 
و نمونه آن آخرین فتنهای 
دشمن  توسط  که  است 

برنامه ریزی شده است.
هلدینگ  مدیرعامل 
پتروپالایش اصفهان با بیان 
اینکه بسیج همیشه در آخر 
صف اما در خط مقدم قرار 
دارد، ادامه داد: بسیج فرمول 
غلبه بر دشمن را ساخت و 
جنگ را به پیروزی رساند، 
امروز نیز که آرایش بزرگ 
سیاسی از اشرار، شیاطین 
شکست  و  مستکبران  و 
خوردگان سابق و … همه به 
صحنه آمدند، بسیج مردانه در 

مقابل آنها ایستاده است.
وی اضافه کرد: دشمن به 
شدت زخمی و عصبانی است 
سیاست هایش  همه  چون 
شکست خورده است، آن ها 
جمهوری  نمی خواهند 
اسلامی پیشرفت کند و بسیج 
امید ایران برای پیشرفت 

است.
قدیری با بیان اینکه دشمن 
برای  نسخه ای  را  تحریم 
تسلیم شدن ملت ایران در نظر 
گرفته بود که باز هم شکست 

خورد، اضافه کرد: ما در تحریم 
پالایشگاه ساختیم و همه 
تجهیزاتی که تا پیش از این 
به صورت پیچیده و پکیج از 
خارج می آمد را تولید و از همه 
راه های میانبر استفاده کردیم.

وی با تاکید بر اینکه ما اجازه 
به  دشمن  داد  نخواهیم 
اهدافش برسد، تصریح کرد: 
در سال ۱۴۰۵ چنان خواهیم 
درخشید که چشم دشمن را 

کور کنیم.
هلدینگ  مدیرعامل 
پتروپالایش اصفهان با بیان 
اینکه اگر کشور را با فناوری ها 
همراه کنیم، موفق خواهیم 
شد، ادامه داد: ۳۰۰ پروژه 
در حال اجرا داریم و با تمام 
توان تا بهره برداری کامل 
از آن ها می ایستیم و تفکر و 
حرکت بسیجی کمک خواهد 
کرد تا در این مسیر بزرگ به 

موفقیت برسیم.
بسیجی  روحیه  با   •

فضیلت ها زنده می ماند
حجت الاسلام  همچنین 
رحمت الله صادقی، مسئول 
نمایندگی ولی فقیه در سپاه 
الزمان  صاحب  حضرت 
اصفهان  )عج)استان 
ضمن  مراسم  این  در  نیز 
گرامی داشت یاد و خاطره 
شهدای انقلاب، دفاع مقدس، 
مدافع حرم و مدافع امنیت با 
بیان اینکه بر اساس فرموده 
بسیج  انقلاب،  کبیر  رهبر 
شجره طیبه، لشکر مخلص 
پابرهنگان  میقات  و  خدا 
اگر  داشت:  اظهار  است، 
کسی بخواهد ثواب شهید 
و مجاهدین فی سبیل الله 
را داشته باشد باید از بسیج 

عبور کند.
وی ادامه داد: بسیج درختی 
است که سایه آن در هر 
جامعه ای مفید است، ریشه 
اعتقادی و مستحکم برای 
بسیج و بسیجی وجود دارد، 
با اعتقاد راسخ به میدان آمده 
و با روحیه بسیجی فضیلت ها 

زنده می ماند.
مسـئول نمایندگی ولی فقیه 
در سـپاه حضـرت صاحـب 
الزمـان )عج)اسـتان اصفهان 
بـا بیـان اینکـه بسـیج بایـد 
در همـه ایـام فعـال باشـد، 
ادامـه داد: روزی در مقابلـه بـا 
اغتشاشـگران، روزی بـرای 
آزادی کشـورهای اسـلامی 
و روز دیگـر بـرای کمـک به 
زلزلـه زدگان کمـک می کند.

حجت الاسـلام صادقـی بـا 

بیـان اینکـه بسـیجی مطیع 
اوامـر الهـی اسـت، افـزود: 
منسـجم  بایـد  بسـیجی ها 
باشـند، در سـازمانی مـدون 
آمادگـی داشـته باشـند و هـر 
کـس مأموریت خـود را انجام 

دهـد.
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه همه 
روحیـه  بایـد  مسـئولان 
بسیجی داشـته باشـند، ادامه 
داد: بسـیجیان بایـد قـدرت 
سـازماندهی داشـته باشـد 

و هـم فرمان پذیـر مقامـات 
بالادسـتی خـود باشـد.

مسـئول نمایندگی ولی فقیه 
در سـپاه حضـرت صاحـب 
الزمـان )عج)اسـتان اصفهان 
بـا تاکید بـر اینکه بسـیجیان 
سیاسی و سیاست زده نیستند، 
افـزود: امـا بسـیجی بایـد در 

سیاسـت دخالـت کند.
وی با بیـان اینکه بسـیجیان 
باید به دنبال شـاد کـردن دل 
مردم باشـند، گفت: بسیجیان 

در جهـاد تبییـن وظیفـه ویژه 
دارنـد و امـروز کـه در جنـگ 
ترکیبی قرار داریم بسـیجیان 
بایـد بـا قدم هـای ثابـت خود 
روایتگری کند که ۴۷ کشـور 
دسـت به دسـت هـم داده اند 
تـا مـردم را نـا امیـد کننـد 
واعتبار نظـام را از بیـن ببرند.

وی گفت: بیشـتر هجمه ها بر 
روی مکانهای مقدس اسـت، 
حمله ها به بسـیج، حوزه های 

علمیه و مساجد است.
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نوزدهمیـن نمایشـگاه تخصصـی مبلمـان و 
دکوراسـیون خانگی در روزهای ۱۰ تا ۱۴ آذرماه 
در محل نمایشـگاه اصفهان برگزار خواهد شـد. 
ایـن نمایشـگاه در فضایـی بالغ بـر 8 هـزار متر 
مربع و با مشـارکت 8۰ تولید کننـده برتر صنایع 
مبلمان کشـور از اسـتان های تهران، آذربایجان 
شرقی، اسـتان مرکزی، البرز، خراسـان رضوی، 

قزوین و اصفهان به مـدت ۵ روز برگـزار خواهد 
. شد

در این نمایشگاه انواع مبلمان راحتی، کلاسیک، 
اسـتیل، اسـپرت، میـز غذاخـوری، سـرویس و 
کالای خـواب، فـرش ماشـینی، دکوراسـیون 
داخلی، مبلمان سـنتی و تختخواب شـو از سوی 
واحدهـای تولیـد مبلمـان جهـت عرضـه بـه 

بازدیدکننـدگان و خریداران محتـرم به نمایش 
گذاشـته می شـود.

از برندهـای حاضر در ایـن رویداد نمایشـگاهی 
می تـوان بـه نـام تولیـدی مبلمـان ژولـک، 
مبلیـران، آیـلار، شـوکران، آتریـن و تی رسـت 
اشـاره کـرد کـه در کنـار سـایر تولیـد کنندگان 
مبل و دکوراسـیون باعث افزایش کیفیت سطح 

نمایشگاه نسـبت به دوره های گذشـته شده اند.
نوزدهمیـن نمایشـگاه تخصصـی مبلمـان و 
دکوراسـیون خانگی از سـاعت ۱۵ تا 2۱ واقع در 
کمربندی شـرق، روبروی منطقه روشن دشـت 
محل برگزاری نمایشـگاه بین المللـی اصفهان 
میـزان علاقه منـدان، بازدیـد کننـدگان و 

شـهروندان عزیـز خواهـد بـود.

نشسـت انتقال تجربـه با موضـوع »حقایـق سـرمایه گذاری کـه نمی خواهند 
شـما بدانید« با شـعار حاصـل عمر مـن، توشـه راه تو؛ بـا حضور محمد سـعید 
علیدوسـتی، استراتژیسـت و فعـال حـوزه سـرمایه گذاری و بازارهـای مالـی 

برگزار شـد.
در این نشسـت محمد سـعید علیدوسـتی با تاکید بـر اینکه سـرمایه گذاری در 
بازارهای مالی، علاوه بر پتانسـیل بالا برای رشد سـرمایه، دارای حقایق تلخی 
نیز هسـت که نمی خواهند شـما بدانید افـزود: به طور کلی بیشـتر مـا از لحاظ 
روانشناسـی به دروغ های شـیرین بیشـتر تمایل داریـم تا حقایق تلـخ. یکی از 
ایـن حقایق تلـخ این اسـت کـه بسـیاری از افـرادی کـه امـروز میلیاردرهای 
بازارهای مالی هسـتند بارها سـرمایه خود را از دسـت داده انـد و دوبـاره از ابتدا 
شـروع کردند. بنابـر این رمـز موفقیـت در ایـن بازارها این اسـت که ریسـک 
پذیر باشـیم و بتوانیم ریسـک و تلخی از دسـت دادن پول خود را تحمل کنیم.
وی تاکیـد کرد: بـرای ورود به بازارهـای مالی به هیـچ وجه وام نگیریـد، اموال 
اساسـی خود را نفروشـید و پول هایی که در روزمره زندگی به آن احتیاج دارید را 
وارد این بازارها نکنید. سـرمایه گذار موفق کسـی اسـت که در درجه اول بتواند 

سـرمایه خود را حفظ کند و در درجـه دوم آن را افزایش دهد.
ایـن استراتژیسـت تصریـح کـرد: در ایـن راسـتا پیشـنهاد می شـود پول های 
اضافه که بـه آن احتیـاج ندارید را چند قسـمت کنیـد؛ ۵۰% آن را وارد سـرمایه 
گـذاری امـن کنیـد ۳۰% آن را وارد بازارهـای مالی کنیـد و فراز و نشـیب های 

بازارهای مالی را بوسـیله آن تجربه کنیـد، 2۰% باقیمانده را نیز پول نقد داشـته 
باشـید و بگذارید بـرای زمان هایی کـه فرصت های اسـتثنایی پدیـد می آید و 
شـما با این پول نقد خود می توانید بـرگ برنده بازار را داشـته باشـید؛ به عنوان 
مثال امـروز یک نفر قصـد دارد خودروی خـود را به قیمت پایین بفروشـد، پول 
نقد شـما در ایـن موقعیـت بـه کار خواهد آمـد و معامله شـیرینی را برای شـما 

رقم خواهـد زد.
علیدوسـتی در خصوص بازارهای مالی گفت: بسـیاری از ایـن بازارها، اصلاح 
پذیر هسـتند و فصل اصلاح آنها تکرار شـونده اسـت؛ فقط کافی اسـت شـما 
فصل اصلاح را به خوبی تحلیل کنید و به موقـع آن ۳۰% پول خـود را وارد بازار 
و به موقع خـارج کنید. دقـت کنید که بـازار خـودرو، مسـکن، دلار و طلا هیچ 
وقت اصـلاح پذیر نبوده و نیسـت. ایـن بازارها اغلـب یا درگیر رکود هسـتند یا 
درگیر افزایـش. به همیـن دلیل در ایـن بازارها مـا با یک بـازار اصـلاح ناپذیر 
مواجه هسـتیم. در این بازارها باید مراقـب market maker ها باشـیم. این ها 
افرادی هسـتند که ما را تحریک می کننـد در زمان افزایـش قیمت خرید کنیم 

و همینها هسـتند که صف فروش و صـف خریـد را در بازار ایجـاد می کنند.
در ابتـدای ایـن رویـداد نیـز حمیـد منتظرالقائـم سرپرسـت سـرای نـوآوری 
اتـاق بازرگانـی و دانشـگاه، به تشـریح طرح هـا و رویدادهای سـرای نـوآوری 
 اتـاق بازرگانـی و دانشـگاه بـه ویـژه طـرح پویـش اشـتغال همزمـان بـا

 تحصیل پرداخت.

طی روزهای 10 تا 14 آذرماه برگزار می شود:

نوزدهمین نمایشگاه تخصصی مبلمان در اصفهان

به همت اتاق بازرگانی اصفهان تشریح شد:

حقایق سرمایه گذاری از زبان استراتژیست بازارهای مالی

آئین تجلیل از بسیجیان هلدینگ پتروپالایش اصفهان برگزار شد:

 سال ۱۴۰۵ چنان خواهیم درخشید که چشم دشمن را کور کنیم

امیر مظاهری عضو کمیته سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه در گفتگو 
با خبرنگار ایراسین، به تشریح فعالیت های این شرکت در زمینه حمایت از 
شرکت های دانش بنیان فعال در زیست بوم فناوری و نوآوری کشور پرداخت 
و گفت: فولاد مبارکه از سال های گذشته در موضوع حمایت از شرکت های 
دانش بنیان در ابعاد مختلفی حامی فعالیت های علمی آنها در سراسر کشور 

بوده است.
وی افزود: در بسیاری از شرکت ها برای حمایت از فعالیت های دانش بنیان 
مرسوم است که محصولات یا خدمات دانش بنیان خریداری می شود که اقدام 
بسیار شایسته ای است ولی موضوع مهم تر و بنیادی تر تقویت زیرساختی این 

شرکت ها برای بقا، توسعه و شکوفایی است.
• حمایتی همه جانبه از شرکت های دانش بنیان

عضو کمیته سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه گفت: اقداماتی که شرکت 
فولاد مبارکه در زمینه حمایت از شرکت های زیست بوم فناوری و نوآوری 
کشور انجام داده است حمایتی فراتر از خرید محصولات بوده و فولاد مبارکه 
تلاش می کند با سرمایه گذاری خطرپذیر در شرکت های دانش بنیان 
کوچک و متوسط، به اصلاحات ساختاری در بخش مدیریت و بهبود بخش 
تحقیق، توسعه آنها کمک کند تا تولیدات دانش بنیان این شرکت ها به رشد 

و بلوغ برسد.
وی افزود: یکی از روش های حمایت فولاد مبارکه این است که شرکت های 
دانش بنیان نوپا یا کوچک که پتانسیل فعالیت در صنعت فولاد دارند را به 
سمت این صنعت سوق می دهد. همچنین شرکت هایی که در بخش های 
دیگر صنعت در حال تولید علم و محصول هستند را با بسترسازی و ارائه 
تسهیلات متنوع تشویق می کند تا علاوه بر فعالیت در دیگر صنایع، در 
صنعت فولاد نیز فعالیت کنند تا با تولید محصولات دانش بنیان در این صنعت 

مادر، شاهد استفاده بیشتر فولادی ها از پتانسیل چنین شرکت هایی باشیم.
• تقبل ریسک مالی با سرمایه گذاری بر دانش بنیان ها

مظاهری خاطر نشان کرد: سرمایه گذاری خطرپذیر یکی از اقدامات شاخص 
در این حوزه است که باعث می شود احتمال موفقیت در شرکت های 
دانش بنیان افزایش یابد. این بدان معناست که فولاد مبارکه با پذیرفتن 
ریسک فعالیت های علمی، خیال شرکت دانش بنیان را از بابت ادامه کار راحت 

می کند تا تمرکزش را روی به نتیجه رساندن پروژه بگذارد.
وی تصریح کرد: نتیجه این مجموعه حمایت ها از شرکت های دانش بنیان این 
است که زیست بومی فناورانه و نوآورانه، متشکل از شرکت های دانش بنیان 
فعال در حوزه فولاد تشکیل می شود که در آینده این فعالیت ها تبدیل به 
محصول، دانش و فرایند می شود. همه این ها باعث می شود تا هزینه تولید 

کمتر شده و محصولاتی با ارزش افزوده بالا طراحی و به تولید برسد.
• نمایش آخرین دستاوردهای زیست بوم فناوری و نوآوری 

گروه فولاد مبارکه در ایران متافو
عضو کمیته سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه در مورد حضور فولاد 
مبارکه در نمایشگاه ایران متافو تأکید کرد: به همین خاطر شرکت فولاد 
IranMeta� )مبارکه در نوزدهمین نمایشگاه بین المللی متالورژی ایران 

fo۲۰۲۲( با رویکردی متفاوت شرکت می کند و قصد داریم تا دستاوردهای 
این شرکت به عنوان یکی از حامیان شاخص در عرصه زیست بوم فناوری و 

نوآوری کشور را در معرض دید عموم قرار دهیم.
وی عنوان کرد: این نمایشگاه فرصت خوبی برای شناخت بیشتر شرکت های 
دانش بنیان از نیازمندی های صنعت فولاد کشور به ویژه فولاد مبارکه است. 
همچنین گروه فولاد مبارکه نیز به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده فولاد کشور 
می تواند شرکت های دانش بنیان فعال در زمینه فولاد و شرکت هایی که 
پتانسیل فعالیت در این زمینه دارند را شناسایی نموده و از پتانسیل آن ها 

استفاده کند.

عضو کمیته سرمایه گذاری خطرپذیر شرکت فولاد 
مبارکه از فعالیت های گسترده این شرکت در زمینه 
حمایت از شرکت های دانش بنیان و افزایش ارتباط با این 
شرکت ها در نوزدهمین نمایشگاه ایران متافو خبر داد. 

 عضو کمیته سرمایه گذاری خطرپذیر
فولاد مبارکه عنوان کرد؛

 افزایش ارتباط با دانش بنیان ها
در نمایشگاه ایران متافو

گزارش
مدیرکل صنعت، معـدن و تجارت اسـتان 
اصفهـان گفـت:  ۶ هـزار و ۵۰۰ میلیـارد 
تومان تسـهیلات رونـق تولید بـرای ۶۶۷ 
طرح بخـش تولیدی و صنعتی این اسـتان 

در سـالجاری مصوب شـده اسـت.
امیرحسـین کمیلی اظهار داشـت: در سال 
جـاری تاکنـون یکهـزار و ۵۰۰ میلیـارد 
تومـان تسـهیلات رونـق تولیـد بـه ۱۳8 
طـرح صنعتی ایـن اسـتان پرداخت شـده 

اسـت.
وی بـا بیـان اینکه عملکـرد پرداخـت این 
تسـهیلات نسبت به سـال گذشته مناسب 
است، افزود: سـال گذشـته یکهزار و ۷۳۶ 
طـرح بـا ۱۵ هـزار و ۹۰۰ میلیـارد تومـان 
مصـوب شـد امـا از ایـن تعـداد و برغـم 
تلاش هـای انجـام شـده به دلیـل کمبود 
اعتبـارات بانکـی، 2 هـزار و ۶۰۰ میلیـارد 
تومان تسـهیلات بـه ۶۱۱ طـرح پرداخت 

شـد.
مدیـرکل صنعـت، معـدن و تجـارت 
اسـتان اصفهان ادامـه داد: کمیته بررسـی 
طرح هـای رونق تولیـد و کارگروه اسـتانی 
رونق تولید این استان در سـال ۱۴۰۰ رتبه 
اول کشـور را کسـب کردند اما اصفهان در 
پرداخت این تسـهیلات رتبه سـوم کشور 

را به دسـت آورد.
وی خاطرنشـان کـرد: پنـج بانـک ملـی، 
سـپه، ملت، تجـارت و صـادرات همکاری 
خـوب و مثبتـی را بـا مـا دارنـد امـا بانک 
ملـت بطـور مکتـوب اعلام کـرده کـه در 
زمـان حاضـر امـکان پرداخت تسـهیلات 
رونـق تولیـد را نـدارد و بانک تجـارت هم 
بـه متقاضیـان اعـلام کـرده کـه سـامانه 
پرداخـت ایـن تسـهیلات از تهران بسـته 

شـده اسـت.
کمیلـی بیـان کـرد: بانـک ملـی هـم که 
بعنوان بهتریـن بانـک در زمینـه پرداخت 
ایـن تسـهیلات بـود در زمـان حاضـر از 
تسـهیلات  ایـن  دریافـت  متقاضیـان 
میانگین حسـاب می خواهد در صورتی که 
دریافت این تسـهیلات نیاز بـه هیچگونه 

سـپرده و میانگیـن حسـابی نداشـت.
بـه گفتـه وی، بـا ایـن شـرایط امـکان 
دریافت تسـهیلات رونق برای بسـیاری از 
واحدهای تولیدی و صنعتی بدلیل داشـتن 

میانگیـن حسـاب پاییـن، وجود نـدارد.
مدیرکل صنعت، معـدن و تجارت اسـتان 
اصفهـان با بیـان اینکه تلاش هایـی برای 
تأمیـن زنجیـره تأمیـن مالـی بـرای رفـع 
مشـکل واحدهـای تولیـدی و صنعتی در 
کشـور شـده اسـت، گفت: تأمیـن زنجیره 
مالـی بـرای مواقعـی کـه واحدهـا بـا 
مشـکل مالـی مواجهنـد مـورد نیاز اسـت 
امـا اصفهـان بعنوان یـک اسـتان صنعتی 
از واحدهـای صنعتـی و تولیـدی خوبـی 
برخـوردار اسـت کـه مـراودات خوبـی بـا 

بانک هـا دارنـد.
اصفهـان بـا بیـش از پنـج میلیـون نفـر 
جمعیـت، حـدود ۹ هـزار واحـد تولیـدی 
کوچـک و بـزرگ بـا سـرمایه 22۱ هـزار 
میلیـارد ریـال و اشـتغال 2۶۳ هـزار نفـر، 
حـدود 8۴۰ معـدن در حـال بهره بـرداری 
با سـرمایه گذاری بیش از ۱۰ هـزار میلیارد 
ریال، صنعتی ترین اسـتان کشـور به شمار 

مـی رود.

تصویب ۶۵۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات رونق طرح های 

تولیدی و صنعتی

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان 
اصفهان خبر داد:

 خبر

ISFAHAN
N E W S

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان گفت: برداشت آب در حریم 
رودخانه زاینده رود حدفاصل سد تا منطقه چم آسمان واقع در غرب استان رویت پذیر 

شده است و رصد می شود.
مهران زینلیان افزود: این رصد بوسیله کنتورهای هوشمند برق )فهام( انجام می گیرد 
تا حق و حقوق ذی نفعان زاینده رود بدرستی رعایت شود، با قابلیت های موجود در 
این کنتورها کشاورزان می توانند در زمان محدودیت استفاده از چاه آب، برای مصرف 

معمول خود از برق در حد مجاز استفاده کنند.
وی که در سی و هفتمین جلسه کارگروه سازگاری با کم آبی استان سخن می گفت، 

ادامه داد: کنترل برداشت ها از 2۱ مهر ماه تا ۳ آذر ماه به وسیله کنتورهای فهام تا 
میزان ۹۵ درصد صورت گرفته است.

وی با اشاره به این که بررسی در خصوص زاینده رود چند جانبه است، گفت: بخشی 
از موضوعات مرتبط با زاینده رود حقوقی است و باید در مجرای خود پیگیری شود، 
بخش دیگر هم با مسوولان اجرایی است، باید همه پاسخگو باشند اگر هم قبلًا جایی 
کوتاهی بوده، اینک وقت پاسخ دهی است، بنابراین حقابه ها باید مشخص باشد و 

برای آینده تصمیم درست گرفته شود.
معاون استاندار اصفهان خاطرنشان کرد: با پیگیری های انجام شده، مجموعه های 

آب منطقه ای و شرکت های توزیع برق استان، تطابق انشعابات آب و برق به صورت 
آزمایشی )پایلوت( درکشور، در دستور کار وزارت نیرو قرار گرفت و در حال حاضر 

حدود ۹۵ درصد تطابق صورت گرفته است.
زاینده رود که نقشی اصلی و مؤثری در پایداری محیط زیست، تأمین آب آشامیدنی، 
رونق کشاورزی و اقتصاد منطقه مرکزی و هستی تالاب گاوخونی داشته، در دهه های 
اخیر بدلیل برداشت های غیرقانونی در بالادست، انتقال آب به حوضه دیگر، تراکم 
جمعیت و تا حدودی کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با جریان دوره ای، 

تبدیل و در پایین دست در فصول گرم بویژه تابستان با خشکی مواجه شده است.

معاون استاندار اصفهان:

برداشت آب در 
حریم رودخانه 
زاینده رود رصد 
می شود
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 امیـن رضایـی  طـی ماه هـای اخیـر و در حالیکه 
اقتصاد بخش عمـده ای از کشـورهای جهـان در پی 
آغـاز جنـگ در اوکرایـن دچـار چالش هـای زیـادی 

شـده، چند کشـور معدود، ثروت هنگفتی از مهاجرت 
روس هـا بـه کشـورهای خـود بدسـت آورده اند.

شـبکه خبـری »سی ان بی سـی« آمریـکا در تحلیل 

مطرح کرده که گرجسـتان به عنـوان یک جمهوری 
کوچک در مرز جنوبی روسـیه و کشورهای ارمنستان 
و ترکیه که پذیرای شـمار بسـیاری از مهاجران روس 
می باشـند، شـاهد شـکوفایی اقتصـاد خـود در میانه 
آشـفتگی های حاکـم بـر اقتصـاد سـایر کشـورهای 

جهان هسـتند.
بـر اسـاس گزارش هـا، در سـال جـاری میـادی 
دسـتکم ۱۱۲ هـزار روس بـه گرجسـتان مهاجـرت 
کرده انـد که مـوج نخسـت آن مربـوط به زمـان آغاز 
جنـگ در اوکرایـن در فوریـه جـاری )اسـفند( و موج 
دیگر در ماه سپتامبر )شـهریور( و پس از دستور بسیج 
نظامی »ولادیمیـر پوتین« رئیس جمهوری روسـیه 
آغاز شـد. پس از اینکـه اوکراین بخش های وسـیعی 
از خاک خـود را در یـک حمله متقابـل بازپس گرفت، 
پوتیـن فراخوانـی بـرای جـذب صدهـا هـزار نیروی 
جدیـد بـرای جنـگ اعـام کـرد. ایـن اقـدام باعث 
مهاجرت صدهـا هـزار روس و تظاهـرات ضد جنگ 

در سراسـر کشـور شد.

بر اسـاس یک نظرسـنجی آناین از دو هـزار مهاجر 
روسی که توسـط گروه تحقیقاتی »پونارس اوراسیا« 
انجام شـد، موج اولیـه این کشـور تقریباً یـک چهارم 
)۲۳.۴٪( از کل مهاجرت هـای خـارج از روسـیه تا ماه 
سپتامبر را تشـکیل می دهد. اکثریت مهاجران روس 
بـه ترکیـه )۲۴/۹ درصـد(، ارمنسـتان )۱۵/۱ درصد( 
و کشـورهای »سـایر« کـه نامشـان درج نشـده )۱۹ 

درصـد( گریخته اند.
داده ها نشـان می دهـد این وضعیـت تأثیر زیـادی بر 
اقتصاد سـه کشـور مزبور گذاشـته اسـت. بـه عنوان 
مثـال لاری واحـد پـول گرجسـتان کـه در پـی همه 
گیری ویروس کرونـا کاهش یافته بـود، ۱۵ درصد در 

برابـر دلار قوی تر شـده اسـت.
صنـدوق بین المللـی پـول پیـش بینـی کرده اسـت 
که اقتصاد گرجسـتان تـا پایان سـال ۲۰۲۲ به رشـد 
۱۰ برسـد که سـه درصد بیش از پیـش بینی ها قبلی 
اسـت. این نهاد بین المللی بـرای ترکیه و ارمنسـتان 
نیـز بـه ترتیـب رشـد ۵ و ۱۱ درصـدی را ثبـت کرده 

اسـت.
براسـاس گـزارش بانـک ملـی گرجسـتان، از تاریخ 
فوریه تـا اکتبر )اسـفند تا مهـر( روس ها یـک میلیارد 
و ۴۱۲ میلیون دلار به حسـاب های گرجستان منتقل 
کرده اند که در مقایسـه با مدت مشـابه سـال گذشته 

چهار برابر شـده اسـت.
کارشناسـان موقعیـت راهبـردی گرجسـتان و روابط 
تاریخـی و اقتصـادی آن بـا روسـیه را نقطـه عطفی 
در انتخـاب این کشـور بـرای مهاجـران روس عنوان 
می کننـد. ضمـن آنکـه سیاسـت مهاجرتـی آن بـه 
خاری هـا اجـازه می دهـد بـدون نیاز بـه ویـزا زندگی 

کننـد و کسـب و کار راه بیندازنـد.
ایـن کشـور همچـون ارمنسـتان و ترکیـه، نیـز در 
برابر اعمـال تحریم هـای غـرب مقاومت کـرده و به 
روس ها و پول هایشـان اجازه داده تا آزادنه وارد شوند.

ترکیـه نیـز بـه نوبـه خـود از زمـان آغـاز جنـگ رد 
اوکرایـن، پذیرای ۱۱۸ هـزار و ۶۲۶ روس بوده اسـت 
ضمن آنکـه یک پنجـم فـروش امـاک خارجی آن 

در سـال ۲۰۲۲ توسـط روس ها صورت گرفته اسـت. 
امـا ارمنسـتان تاکنـون اطاعـات دقیقـی در خوص 
آمار مهاجـرت و یا خرید ملـک از سـوی روس ها ارائه 
نداده اسـت. هرچند شـکوفایی اقتصادی این کشـور 
در پـی مهارجـت گسـترده روس هـا خـود گواهی بر 

ایـن موضوع اسـت.
با ایـن حـال، برخـی ناظران نسـبت بـه چشـم انداز 
جدید گرجسـتان خـوش بیـن نیسـتند. گرجسـتان 
بـه عنـوان یـک جمهـوری شـوروی سـابق کـه در 
سـال ۲۰۰۸ جنگ کوتاهی با روسـیه داشـت، روابط 
پیچیده ای بـا روسـیه دارد و برخـی مردم این کشـور 
از تاثیـرات اجتماعی و سیاسـی ورود مهاجـران روس 

وحشـت دارند.
اندیشـکده آمریکایـی »هادسـون« نیـز بـه تازگـی 
براسـاس یافته هـای یـک پژوهـش هشـدار داده 
اسـت که کرملین می تواند از حضور مهاجـران روس 
بـه عنـوان بهانـه ای بـرای مداخله یـا تجاوز بیشـتر 

اسـتفاده کند.

معرفی همسایه های برنده  اقتصادی نبرد اوکراین؛

آن ها می جنگند ، گرجستان، ارمنستان و ترکیه می برند!

سامانه های وی اودی که این روزها، 
دوران شکوه خود ا تجربه می کنند، 
می بایست همپای نظم نوین جهانی 
این عرصه، به تعدد آثار کیفی توجه کرده 
و از تولید سریال های طولانی کنونی 

فاصله بگیرند.
شبکه نمایش خانگی در حال حاضر، با 
مختصات جدیدی مواجه شده است. 
پلتفرم های اینترنتی وارد کسب وکار آزاد 
این حوزه شده و به معنای واقعی کلمه، به 
شبکه های مستقلی تبدیل شده اند که 
هم تولید می کنند و هم تولیدات ایران و 
سایر کشورهای جهان را در پلتفرم خود 

به نمایش می گذارند.
در روی دوم این قضیه که مقوله پخش 
است، این پلتفرم ها توانسته اند تاحدود 
بسیاری، از قواعد بین المللی پیروی کرده 
و یک مخزن پرمایه از تولیدات فیلم و 
سریال ایران و جهان را برای مخاطبان 
فیلم بین فراهم آورند. آن ها همچنین 
بحث اشتراک ماهیانه و چندماه را نیز 
به خوبی در میان مخاطبان ایرانی جا 
انداخته اند و به همین جهت، خیلی زود 
توانستند در عرصه نمایش، از نمونه های 
معتبر جهانی الگوبرداری درستی داشته 

باشند.
سخن اصلی اما بر روی تولید است. 
هم اکنون مدتی است که رقابت خوبی 
میان پلتفرم ها در سبقت در امر تولید 
سریال شکل گرفته است. این رقابت، 
از حوزه سریال سازی فراتر رفته و به 
رئالیتی شو نیز کشیده شده است اما بار 
اصلی همچنان بر روی سریال قرار دارد.

این پلتفرم ها اگرچه در حوزه تولید نیز 
الگوبرداری خوبی از نمونه های موفق 
بین المللی به عمل آورده اند اما در یک 
مورد، نتوانستند زیرکی آن پلتفرم ها را در 
خود منعکس کنند. هم اکنون مدتی است 
که چندین سریال به صورت هم زمان 
به عنوان تولیدات این پلتفرم ها، روی 
خروجی این سامانه ها قرار می گیرند. 
کثرت این تولیدات حتی گاهی سبب 
می شود که نوعی موازی کاری شکل 
گرفته و سریال ها با توجه به پتانسیل ذاتی 
خود با استقبال مواجه نشوند اما مشکل 
بزرگ، برنامه ریزی برای پخش منظم 

این سریال ها نیست بلکه بی توجهی 
به نظم استانداردی است که جهان، 

مدت هاست از آن تبعیت می کند.
• تلاش پلتفرم ها برای هدایت 

سرمایه به سمت مینی سریال
هم اکنون بسیاری از تولیدات پلتفرم های 
موفق جهانی را مینی سریال ها تشکیل 
می دهند. این پلتفرم ها به جز در معدودی 
از موارد، به شکلی مستقل به هزینه تولید 
یک سریال بلند ورود نمی کنند مگر 
آن که آن سریال، امتیاز ویژه ای داشته 
باشد که ریسک سرمایه گذاری بر روی 
آن را کاهش دهد مانند تولید اسپین آف 

از روی یک دنباله موفق.

فارغ از این، پلتفرم ها، تاش می کنند 
تا سرمایه خود را به سمت مینی سریال 
و یا حداکثر سریال هایی بین ۱۰ تا 
۱۵ قسمتی ببرند تا بتوانند با درآمد 
آبونمان ها، بیشتر در چرخه تولید باقی 

بمانند.
در همین زمینه می توان با نگاهی به 
محبوب ترین سریال های ۲۰۲۲ متوجه 

شد که آنها تا چه اندازه از این اصل تبعیت 
کرده اند. سریال ارباب حلقه ها: حلقه های 
قدرت در ۸ قسمت، خاندان اژدها در 
۱۰ قسمت، پرنده سیاه در ۶ قسمت، 
جداسازی در ۹ قسمت، مرد شنی در 
۱۱ قسمت، زنان جنبش در ۷ قسمت، 
ایستگاه یازده در ۱۰ قسمت، خطای 
معنایی در ۸ قسمت، زیر پرچم بهشت 
در ۷ قسمت، پیشنهاد در ۱۰ قسمت، 
ترک تحصیل در ۸ قسمت، پم و تامی در 
۸ قسمت، پرونده ایپکرس در ۶ قسمت 
و... که اگر بخواهیم نمونه سریال هایی از 
این دست را فهرست کنیم، به بیش از 

۱۰۰ مورد می رسیم.
حالا این آمار را در مورد سریال های 
ایرانی که طی یک سال اخیر نمایش 
داده شده، مطابقت می دهیم: آنتن در 
۱۵ قسمت، خونسرد در ۲۶ قسمت، 
آفتاب پرست در ۱۵ قسمت، شبکه 
مخفی زنان در ۳۰ قسمت، هم گناه در 
۲۴ قسمت، جیران در ۳۴ قسمت، نیسان 
آبی در ۲۰ قسمت، ساخت ایران ۳ در ۲۱ 

قسمت، یاغی در ۲۰ قسمت و...

• ریتم کند؛ اتهام بسیاری از 
سریال های تلویزیونی

سریال های تلویزیونی همواره به این 
مورد متهم بوده اند که از ریتم کندی 
برخوردار بوده و چون سیستم محاسباتی 
آنها بر مبنای دقیقه ای است، در نتیجه 
صحنه های حشو بسیاری دارند که 
همین، بر تعداد قسمت های سریال تأثیر 
می گذارد اما بسیار عجیب است که چرا 
چنین سیاستی در مورد تولیدات بخش 
خصوصی که شامل پلتفرم ها می شود 

نیز صدق می کند.
بسیار عجیب است که یک سوژه، برای 
نخستین مرتبه ای که قرار است برای 
مخاطب تولید شود در این تعداد قسمت 
تعریف می شود. این ریسک بزرگ از آن 
جهت مطرح است که بسیاری از این 
سریال ها با اقبال چندانی مواجه نشده اند 
و طبعاً، شکست مالی آن پروژه ها 
متناسب با تعداد قسمت هایشان، بیشتر 

هم می شود.
ضمن آن که تا پیش از اوج گیری صنعت 
استریم در جهان، سریال های طولانی 

برای سرگرمی بیشتر مخاطبان تعریف 
می شد اما اکنون که این رویه به روزهای 
شکوه خود رسیده، کمپانی ها و فعالان 
حوزه استریم تاش می کنند تا با تولید 
مینی سریال ها، یک رقابت واقعی را در 
تعداد مخاطب و میزان رضایت آنها به 

دست آورند.
این، یک سیاست درست است که باید 
در سامانه های وی اودی داخل کشور 
نیز رعایت شود. به این ترتیب، عاوه 
بر اینکه اصول حرفه ای و جهانی 
سریال سازی رعایت می شود، قدرت 
ریسک نیز به میزان قال توجهی کاهش 
می یابد و مهم تر از این دو مورد، چرخه 
هنرمندان نیز هدفمندتر و بیشتر به 
تحرک درآمده و دیگر وقت چندانی از 

آنها گرفته نمی شود.
بنابراین پلتفرم ها در یک تغییر رویه 
ضروری، باید هم چنان که فرآیند عرضه 
خود را به نرم جهانی نزدیک کرده اند، فرم 
تولیداتی خود را که بسیار مهم است را نیز 
به سیستم جهانی نزدیک کرده تا کنش 
بیشتری در رقابت حرفه ای داشته باشند.
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رئیس مرکز سـامت محیط و کار وزارت بهداشـت، درمان و آموزش پزشـکی، 
افزایش بیماری های تنفسـی را با تغییـرات آب و هوایی و اقلیم مرتبط دانسـت 
و گفـت: ایـن بیماری ها جـای سـرطان ها را بـه عنـوان دومین عامـل بیماری 

می گیـرد.
جعفـر جندقی افـزود: تغییـرات اقلیمی موجـب گرم شـدن زمیـن، افزایش دی 
اکسـید کربـن، بالا آمـدن سـطح آب دریاهـا، وقـوع سـیاب ها، تغییـرات آب 
و هوایـی، گـرد و غبـار، کاهـش آب، باران هـای سـیل آسـا و به هـم ریختگی 

فصول شـده اسـت.

وی ادامـه داد: میزان انـرژی تا سـال ۲۰۳۰ بـه ۲.۶ وات بر متر مربع و در سـال 
۲۰۹۰ بـه ۸.۵ وات بر متر مربع می رسـد. وقتی درجه حـرارت در مقیاس جهانی 

بیشـتر از سـه درجه بالا رود، کره زمین دیگر جـای زندگـی نخواهد بود.
رئیس مرکز سـامت محیط و کار وزارت بهداشـت، افزایش بیماری هایی مانند 
وبا را محصول این وضعیت دانسـت و اظهار داشـت: سیاسـت ها باید به سـمت 
تغییر پیش رود. ارتقای سـطح دانش مردم دربـاره بیماری ها، ایمنـی آب و غذا، 
بهره گیری از توان سـازمان های مـردم نهاد، به روزرسـانی راهنماهـای بالینی، 
افزایـش آگاهـی در سـطح دانشـگاه ها و جامعـه و افزایـش آگاهـی کارکنـان 

سـامت به مهار تبعـات تغییـرات اقلیمی کمـک می کند.
جندقی افزود: در سـطح وزارت بهداشـتف درمان و آموزش پزشکی، کمیته ملی 
در مـورد تغییـرات اقلیـم فعالیـت دارد و ۲ برنامه ملی نیـز با همکاری سـازمان 

بهداشـت جهانی و سـازمان توسـعه صنعتی ملل متحد در حال اجراسـت.
وی از تهیه نقشـه ارزیابـی ملی ایـن تغییـرات در سـال های ۲۰۱۳، ۲۰۱۹ و 
۲۰۲۱ خبـر داد و گفـت: باید به سـمت کاهش مصـرف انرژی های فسـیلی 
و تولید انـرژی پاک و توسـعه کشـاورزی فناورانـه برای کاهـش مصرف آب 

پیـش رویم. 

افزایش بیماری های 
تنفسی نتیجه تغییر 
اقلیم است

رئیس مرکز سلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت:

خبر اول

ISFAHAN
N E W S

 ایلان ماسک و صدور فرمان
»عفو عمومی« توئیتری؛

حساب های تعلیق شده  
مجددا اجازه 

فعال شدن گرفتند

• نمی شود که همه را با یک چوب راند
نماینـده مردم تهـران در مجلـس یازدهم ادامـه داد: یک سـری اتفاقات رخ 
داده و بـه طور ناخواسـته مطالبه گـران و اعتـراض کنندگان، با کسـانی که 
دسـت به تخریب، آشـوب، آتـش زدن وسـایل امـدادی و امـوال عمومی و 
حمله بـه مامـوران می زننـد قاطعی شـده اند، نمی شـود کـه همـه را با یک 

چـوب راند.
• معترضانی که فقط احساسی شدند سریع آزاد شوند

ایـن عضوهئیت علمـی دانشـگاه صنعتی امیـر کبیـر اضافه کـرد: مثاً من 
خودم کـه در دانشـگاه امیرکبیر هسـتم کاماً ایـن موضـوع را از همان اول 
تا الان رعایت کردیـم. هم مدیران دانشـگاه هـم رئیس دانشـگاه هم ما به 
عنوان اسـتاد دانشـگاه از هربهانه ای برای برگشـتن دانشـجویان به حالت 
عادی داریـم اسـتفاده می کنیم و الحمـدلله تعدادشـان هم خیلی کم شـده 
اسـت. آخرین آماری که از این دانشـگاه داشـتم اینکه فقط یک نفر دستگیر 
شـده، بنابراین هم به عنوان اسـتاد دانشـگاه و هم نماینده مـردم دنبال این 

کار هسـتم که معترضانی که فقط احساسـی شـدند سـریع آزاد شوند.
• با کسـانی که دسـت به قتـل و غـارت و حمله می زننـد باید 

با قاطعیت برخورد شـود
عضو کمیسـیون عمران مجلس شورای اسـامی بیان داشـت: قطعاً این ها 
مثل فرزندان خودمان هسـتند، بـه هرحال دچار احساسـاتی شـدند و تحت 
اخبار اشـتباه قرار گرفتنـد. خب بایـد دنبال بهانـه ای بگردیم کـه این ها آزاد 
شـوند و برگردنـد. تعهدی بدهنـد و احکامشـان را معلـق کنیم تـا بتوانند به 

کارهای عادیشـان برگردند.
شـاکری گفت: ولی با کسـانی که دسـت به قتل و غـارت و حمله بـه مراکز 
اداری و امـوال عمومـی می زننـد بایـد بـا قاطعیـت برخـورد شـود. نـه تنها 

درایـران بلکـه درتمـام دنیا همین اسـت.
نماینده مردم تهران یادآور شـد: آقای اژه ای هم همین دسـتور را داده اسـت 
و امیدواریـم بـا همیـن روال پیـش برونـد. تنها چیزی کـه الان بهتر اسـت 
به آن پرداخته شـود بحث تسـریع در رسـیدگی اسـت، تسـریع دررسیدگی 

تکلیـف افـراد را روشـن می کند.
• قطعـاً بخـش عمـده ای از ایـن تجمعـات ریشـه در 

دارد معیشـتی  و  اقتصـادی  نارضایتی هـای 
عضوهئیـت علمی دانشـگاه صنعتی امیـر کبیر اظهـار داشـت: قطعاً بخش 
عمده ای از این تجمعات ریشـه در نارضایتی های اقتصادی و معیشـتی دارد. 
نمی تـوان اغتشاشـگری و برانـدازی را به همـه معترضان نسـبت بدهیم و 

همان خشـونت را برای ایـن گروه بـکار ببریم.
وی خاطرنشـان کـرد: مـا هـم داریـم درمجلـس از ابزارمـان کـه نطـق و 
پرسـش و اسـتیضاح اسـت برای احقـاق حقـوق مـردم و آرام سـازی فضا، 
اسـتفاده می کنیـم. با ایـن حـال انتظـار داریـم بـرادران نیـروی انتظامی و 
پلیـس امنیـت دربرخوردهایـش بـا تجمعات، یعنـی عابـران و افـراد عادی 

معقولانه تـر رفتـار کننـد.
• در فضای کنونی رسانه ها مسئولیت بسیار سنگینی دارند

نماینده مـردم تهـران درمجلس شـورای اسـامی خطـاب به رسـانه های 
رسـمی نیز گفت: در فضای کنونی رسـانه ها مسـئولیت بسـیار سـنگینی را 
درهدایتگری مردم دارنـد. باید اعتراض و مطالبه گـری صحیح و پیامدهای 

ناامنی در کشـور را بـرای جامعـه تبیین کنند.

 دریا وفایی   اقبال شاکری عضو کمیسیون عمران 
مجلس شورای اسلامی درگفتگوبا ما خطاب به قوه 
قضائیه تصریح کرد: به هر حال درهر حادثه ای حتماً 
افرادی احساساتی می شوند و تحت فشارهای روانی 
و اخبار سخت قرار می گیرند و می آیند ناخواسته دست 
به یک کاری می زنند ولی این ها آشوب گری و لیدری 
نمی کنند، تهییج نمی کنند. باید صف معترضان معیشتی 
و اقتصادی را از آشوب گران کاملاً جدا کنند و صددرصد 
رأفت اسلامی را درمورد این ها انجام بدهند و آزاد شوند.

گفت و گو

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی:

صف معترضانِ معیشتی از 
آشوب گران جداست

ثروتمندتریـن انسـان دنیـا بعـد از خرید 
پرماجـرای پلتفـورم توئیتـر بـا همراهی 
عرب هـا از همـان ابتـدا در رأس اخبـار 
بود. بعد هم بـا اخراج های وسـیع و تغییر 
نـرخ کاربـران »تیـک دار« همچنـان 
پـر بازدیـد بـود تـا اینکـه بـرای فرمان 
»عفـو عمومـی« نظـر سـتجی بـه راه 
انداخت. بیـش از ۳ میلیـون و ۱۶۰ هزار 
در این نظرسنجی شـرکت کرده و ۷۲.۴ 
درصـد آن ها بـر ایـن اعتقـاد بوده اند که 
توئیتـر بایـد اجـازه فعال شـدن مجـدد 
حسـاب های تعلیق شـده را تـا زمانی که 
مقرراتـی را نقـض نکرده اند یـا »خطای 

فاحشـی« نکرده انـد، صـادر کنـد.
مالک جدیـد توئیتر بـا نظرمثبت اکثریت 
کاربـران، حسـاب های تعلیق شـده ایـن 
شـبکه اجتماعـی را مجدداً فعـال خواهد 
کـرد. ایان ماسـک که به تازگـی مالک 
و مدیرعامـل توئیتر شـده، با طـرح یک 
پرسـش غیررسـمی از کاربـران ایـن 
شـبکه بـرای بازگردانـدن حسـاب های 

تعلیق شـده نظرسـنجی کـرده بود.
 ایـان ماسـک در نهایت روز پنجشـنبه 
۲۴ نوامبـر و در پاسـخ بـه انتقاداتـی که 
معیارهای تعدیـل محتوا را تابـع نظرات 
شـخصی او دانسـته بودند اعام کرد که 
»بـا انتخـاب مـردم، عفـو از هفته آینـده 

آغـاز می شـود.« 
او در پیـام توئیتـری خـود بـار دیگـر بـه 
یـک ضرب المثـل لاتیـن »صـدای 
در  کـه  خداسـت«  صـدای  مـردم، 
نظرسـنجی های دیگـرش هـم بـه آن 
اسـتناد کـرده بود، اسـتفاده کرده اسـت.

 ثروتمندتریـن فـرد دنیـا پیش تـر هـم 
اقـدام مشـابهی را در مـورد فعال سـازی 
مجـدد حسـاب دونالـد ترامـپ، رئیـس 
جمهـوری پیشـین آمریـکا انجـام داده 

بـود.
 طبق اعـام ایـان ماسـک بیـش از ۳ 
میلیون و ۱۶۰ هـزار در این نظرسـنجی 
غیررسـمی شـرکت کرده و ۷۲.۴ درصد 
نـد کـه  آن هـا بـر ایـن اعتقـاد بوده ا
توئیتـر بایـد اجـازه فعال شـدن مجـدد 
حسـاب های تعلیق شـده را تـا زمانی که 
مقرراتـی را نقـض نکرده اند یـا »خطای 

فاحشـی« نکرده انـد، صـادر کنـد.
 ثروتمندتریـن انسـان دنیـا کـه حـالا 
عاوه بر تسـا و اسـپیس ایکس کنترل 
توئیتـر هـم در دسـتان اوسـت بـر ایـن 
بـاور اسـت کـه ایـن شـبکه اجتماعـی 
عرصـه ای مجـازی بـرای تضـارب 
آراسـت و بـرای پیشـبرد دموکراسـی 

امـری ضـروری و لازم اسـت.
چنیـن  کـه  می گوینـد  معتقـدان   
نتشـار  دیدگاهـی احتمـال افزایـش ا
اخبارجعلـی و سـخنان نفرت انگیـز و 
همچنین سواسـتفاده را تشـدید می کند.

 ایـان ماسـک همزمان بـا اعـام این 
»عفـو عمومـی« در دیـدار بـا کارکنـان 
توئیتـر از تعدیـل هزینه هـای شـرکت 
و کاهـش خدمـات رفاهـی مـازاد بـه 
پرسـنل خبـر داده اسـت. او پیش تـر 
هـم بـا دورکاری اکثـر کارکنـان توئیتر 

مخالفـت کـرده بـود.

 آفتی به نام فصل ها
بررسی چرایی طولانی شدن برخی سریال ها در شبکه نمایش خانگی؛

شبکه نتفلیکس دو تصویر جدید از اقتباس سینمایی Luther که بر 
اساس سریال تلویزیونی بریتانیایی محبوب طرفداران ساخته شده، 
منتشر کرد. تصویر اول بدون اینکه زمینه زیادی را ارائه دهد، لوتر را 
در تونل قطار زیرزمینی نشان می دهد که شاید با تعمق به دشمنش 
نگاه می کند. در تصویری دیگر، او را می بینیم که در شرایط سخت 

در حال قدم زدن در یک منظره برفی است.
تفاوت این دو عکس در این است که در تصویر اول کراوات قرمز 
همیشگی شخصیت وجود ندارد در حالی که در تصویر دیگر این 
کراوات طوری نمایان شده که با محیط اطرافش در تضاد است. 
به نظر می رسد محدودیت های لوتر در فیلم پیش رو مورد آزمایش 

قرار می گیرند.
در این فیلم که پروسه تولید آن از اوایل ماه نوامبر آغاز شده، کارآگاه 
مورد عاقه ما، دی سی آی جان لوتر گرفتار ماجراجویی جدیدی 

می شود. در حالی که هیچ جزئیات رسمی از داستان منتشر نشده، 
بر اساس اعامیه های پیشین انتخاب بازیگران می توان گفت که 

کارآگاه این بار نه یک نفر بلکه با دو شرور درگیر خواهد شد.
سینتیا اریوو نقش کارآگاهی را در نقطه مقابل لوتر بازی خواهد 
کرد و اندی سرکیس، آنتاگونیست اصلی فیلم خواهد بود. این اثر 
سینمایی همانطور که گفته شد، بر اساس مجموعه تلویزیونی 

درام بریتانیایی به همین نام نوشته نیل کراس ساخته شده است.
در طول پنج فصل پخش شده از این سریال بین سال های ۲۰۱۰ 
تا ۲۰۱۹، ادریس البا جوایز بسیاری را بدست آورد، از جمله گلدن 
گلوب برای بهترین بازیگر مرد در سریال کوتاه یا فیلم تلویزیونی و 

جایزه بهترین بازیگر مرد از انجمن تلویزیون سلطنتی.
در مجموع این سریال ۱۱ بار نامزد دریافت جایزه از مراسم امی 
در رشته های مختلف نیز شده بود. زمانی که اعام شد نتفلیکس 

یک فیلم اسپین آف بر اساس این مجموعه خواهد ساخت، تعجبی 
نداشت.

فصل اول این سریال درام در سال ۲۰۱۰ با استقبال شدید منتقدان 
و طرفداران روبه رو شد و فصل های بعدی نیز افزایش پیدا کرد. 
زمانی که بی بی سی آن را برای فصل ششم تمدید نکرد، البا ابراز 
عاقه کرد که حاضر است در اقتباس سینمایی آن ایفای نقش کند.

در مصاحبه اخیر با Collider، این بازیگر گفت: ما اشتهای 
باورنکردنی داریم تا مخاطبانی را که لوتر را دوست داشتند، به شکل 
کنونی آن به عنوان یک برنامه تلویزیونی راضی کنیم؛ اما همچنین 

با نسخه سینمایی، آن را وارد حوزه جدیدی کنیم.
کارگردانی فیلم Luther بر عهده جیمی پین است که فصل آخر 
سریال را نیز کارگردانی کرده بود. هنوز هیچ تاریخ پخشی از سوی 

نتفلیکس اعام نشده است.

بازگشت آقای آلبا در نقش کارآگاه محبوب قطعی شد؛

انتشار تیزرهای لوتر برای مخاطبان



و  هورمون هـا  معمـولًا  جمـدی   پریسـا   
انتقال دهنده هـای عصبـی، ازسـویی احساسـات مـا را 
متعـادل نگـه می دارنـد و ازسـویی دیگر تحـت تأثیـر 
سـبک زندگی مـا و عوامـل وابسـته بـه آن قـرار دارند. 
هرچنـد سـبک زندگـی افـراد و عوامـل مرتبـط بـا آن 
ممکـن اسـت تأثیـر زیـادی بـر احسـاس شـادی هـر 
فـرد در طـول زندگـی اش داشـته باشـد، امـا در سـال 
۲۰۰۸ روان شناسـان پژوهشـی در ایـن زمینـه انجـام 
دادنـد کـه طـی آن مشـخص شـد پیش زمینه هـای 
ارثـی می تواننـد تـا ۵۰ درصـد بـر میـزان شـادمانی ما 
اثر بگذارنـد. بااین وجود طبـق آنچه پژوهشـگران طی 
سـال ها به آن دسـت یافته اند، حتـی اگر به طـور کاملًا 
طبیعی میزان احسـاس شـادی در فـردی، خیلی اندک 
باشـد، آن فـرد بازهـم قـادر خواهد بـود زندگی شـاد و 
چشـم انداز روشـنی را انتخاب و به آن دسـت پیـدا کند.

دوپامیـن: ایـن انتقال دهنده عصبـی، سیسـتم مربوط 
بـه دریافـت پـاداش را در مغـز شـما هدایـت می کنـد. 
هنگامی کـه در محـل کارتـان مـورد سـتایش مدیر یا 
همـکاران خود قـرار می گیریـد، مغـز درواقـع دوپامین 
خوش مـزه ای به سـمت شـما پرتـاب می کنـد و بعـد 
از آن، لبریـز از احسـاس جـذاب سرخوشـی می شـوید؛ 
این احسـاس نیـز باعـث می شـود رفتـار خوشـایندی 
داشـته باشـید. اهداف دسـت یافتنی و کوتاه مدت برای 
خودتـان درنظـر بگیریـد و با رسـیدن بـه ایـن اهداف 
بـا دریافـت دوپامیـن بیشـتر، احسـاس شـادی کنید. 
می توانیـد از اهـداف خیلـی کوچک شـروع کنیـد. میز 
کارتـان را مرتـب کنیـد و از تمیزبـودن آن لـذت ببرید. 
به دنبـال فعالیت هـای سـالم و لذت بخشـی باشـید که 
روی زندگی تـان اثـرات مثبتـی دارنـد تا خوشـحالی را 

واقعـاً لمـس کنید.
سـروتونین: ایـن انتقال دهنـده عصبـی و تقویت کننده 
خلق وخـو، ضـد افسـردگی اسـت و بـه »مهارکننـده 
گزینشـی سـروتونین« شـهرت دارد کـه سـطح ایـن 
مـاده را در مغز افزایـش می دهـد. طبیعی تریـن و البته 
مؤثرتریـن روش تقویـت سـروتونین، انجـام ورزش 
روزانـه اسـت. یکـی از عللی کـه پیـاده روی یـا ورزش 

حال تـان را بهتـر می کنـد، وجـود همیـن انتقال دهنده 
عصبیِ شـگفت انگیز اسـت. پـس ورزش و پیـاده روی 
را ترک نکنید. اگر حـس می کنید هروقـت می خواهید 
عزم تـان را بـرای رفتـن بـه ورزش یـا پیـاده روی جزم 
کنید، تنبلی به سـراغ تان می آیـد، سـروتونین و کارکرد 

آن را به خاطـر بیاوریـد.
اکُسی توسـین: اکُسی توسـین هم، نوعی انتقال دهنده 
عصبـی اسـت و هـم یکـی از هورمون هـای شـادی. 
محققان دانشـگاه »کلارمونـت« کالیفرنیا دربـاره این 
هورمون که اغلب »هورمون عشـق« نامیده می شـود، 
و تأثیـر آن بـر زنـان، مطالعـات زیـادی انجـام داده اند. 
ایـن مطالعـات نشـان می دهند کارکـرد ایـن هورمون 
و انتقال دهنده عصبی با سـطح رضایت فـرد در زندگی 
ارتبـاط مؤثـری دارد. گفتنـی اسـت ایـن هورمـون در 
فیزیولـوژی و شـادی زنـان نسـبت بـه مـردان نقـش 

مهم تـری ایفـا می کنـد. وقت گذرانـدن بـا دیگـران، 
خانـواده و دوسـتانِ نزدیـک و خلاصـه، بـودن بـا 
عزیزان تـان باعـث تحریـک ترشـح اکُسی توسـین 

می شـود.
استروژن: اسـتروژن به شکل گیری سـروتونین کمک 
می کنـد، از شـما دربرابـر تحریک پذیـری و اضطـراب 
محافظـت می کنـد و باعـث می شـود خلق وخـوی 
پایدارتری داشته باشید. اسـتروژن هورمونی است که با 
شروع یائسـگی کاهش می یابد و عوامل مؤثر در سبک 
زندگی، همچون مصـرف دخانیات و ورزش شـدید هم 
می توانـد موجب کاهش ترشـح ایـن هورمون شـادی 
شـود. عـدم تعـادل اسـتروژن و پروژسـترون در دوران 
پیری، ممکن اسـت اثراتـی منفـی روی خلق وخویتان 
داشـته باشـد. بسـیاری از بیماری هـا ریشـه در میـزان 
اسـترس فرد دارنـد. پس بد نیسـت بدانید که اسـترس 

در عدم تعـادل این دو هورمـون هم مؤثر اسـت، چراکه 
هورمون اسـترس یـا همـان هورمـون کورتیـزول که 
پیش ازایـن بـه آن اشـاره کردیـم، در ترشـح هـر دو 
هورمونِ استروژن و پروژسـترون و رفتار و عملکرد این 

دو هورمـون دخالـت دارد.
پروژسـترون: ایـن هورمـون در میزان و کیفیـت خواب 
شـما مؤثـر اسـت و باعـث می شـود خـوب بخوابیـد. 
پروژسـترون مانع اضطراب، تحریک پذیری و نوسانات 
خلق وخـو در افـراد می شـود. سـطح ایـن هورمـون در 
زنان، بعد از ۳۵ یا ۴۰ سـالگی و با قدم گذاشتن به دوران 
یائسـگی به طـرز قابل ملاحظـه ای کاهـش می یابـد و 
این میزان کاهش، اگر با اسـترس بیش ازحد و نداشـتن 
رژیـم غذایی سـالم همراه باشـد، تشـدید خواهد شـد. 
دکتـر »سـارا گوتفریـد«، معتقـد اسـت خودمراقبتی و 
رژیم غذایـیِ درسـت، در مقایسـه با مصـرف هورمون 

جایگزین برای متعادل نگه داشـتن سـطح هورمون ها، 
رویکرد بهتری اسـت. به تعبیر دیگر، ازآنجاکه همیشـه 
پیشـگیری بهتر از درمان اسـت، به جای آنکه بخواهیم 
کمبود این هورمون هـا را با مصرف هورمـون به عنوان 
دارو برطرف کنیـم، می توانیم با مراقبت درسـت از خود 
و داشـتن رژیم غذایـی سـالم، از کمبود آنهـا جلوگیری 

. کنیم
• راه های طبیعی تقویت هورمون شادی

از روش هـای  یکـی  بـه موسـیقی  گـوش دادن 
شـگفت انگیز دریافـت دوپامیـن اسـت. محققـان 
دانشـگاه »مک گیـل« درخـلال پژوهشـی در سـال 
۲۰۱۱ دریافتنـد، گـوش دادن به موسـیقی موردعلاقه 
فـرد، به ویژه اگـر با نشـان دادن احسـاس خوب ناشـی 
از شنیدن ملودی آن همراه باشـد، باعث دریافت میزان 
قابل توجهـی دوپامیـن خواهـد شـد. کربوهیدرات هـا 
سـطح سـروتونین را افزایـش می دهند. فکـر می کنم 
حـالا دیگـر توضیـح مناسـبی وجـود داشـته باشـد 
بـرای اینکـه چـرا بعضـی مواقـع علاقـه خاصـی بـه 
خوراکی هـای شـیرین و نشاسـته ای پیـدا می کنیـم؛ 
کاملًا درسـت حـدس زدید: چـون سـروتونین کاهش 
یافته و بدن بـه آن احسـاس نیاز می کنـد. پس بهترین 
راه برای تقویت سـروتونین و تأثیر آن بر روح و روان مان 
با حداقل تأثیر منفی، انتخـاب کربوهیدرات های حاوی 
مواد سـالم، همراه با فیبر بـالا مانند نان چاودار اسـت. با 
گذراندن لحظات لذت بخش در کنـار خانواده و عزیزان، 
مانند درآغوش کشیدن و نوازش شـریک زندگی، پدر و 
مادر و فرزندان، سـعی کنید میزان ترشح اکُسی توسین 
را افزایـش دهیـد. سـعی کنیـد بـا انجـام فعالیت های 
کاهش دهنده اسـترس، سطح هورمون اسـتروژن را در 
وضعیت متعادلـی نگه داریـد، فعالیت هایی مثـل یوگا، 
مراقبـه )مدیتیشـن(، حمـام آب گـرم، یـا پرداختـن به 
هرچیز دیگـری که بـرای کاهـش اسـترس تان بلدید.

https://www.besthealthmag.ca/article/
/how-to-boost-your-happy-hormones
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سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان از وقوع اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

حریق در یکی از کلینیک های پزشکی اصفهان واقع در خیابان سپهسالار خبر 
داد و گفت: این حریق قبل از سرایت به داخل بیمارستان و با کمترین خسارت 

ممکن مهار شد.
سرآتشیار فرهاد کاوه آهنگران با اعلام این خبر، اظهار کرد: روز حادثه ساعت 
۱۲: ۱۸ دقیقه رؤیت دود و شعله از داخل موتورخانه این کلینیک پزشکی به 

آتش نشانی اصفهان اطلاع داده شد.
وی افزود: بلافاصله اکیپ آتش نشانان از دو ایستگاه ۲۰ )خیابان مصلی( و 

ایستگاه شماره ۵ )میدان بزرگمهر( به موقعیت اعزام شدند.
سرآتشیار پرتوی سرپرست ایستگاه شماره ۲۰ آتش نشانی اصفهان که از 

لحظات اولیه در محل حریق حضور داشت، با بیان اینکه موتورخانه طعمه 
حریق شده بود، گفت: دود ناشی از این حریق از داخل داکت ها به داخل 
کلینیک سرایت کرده بود و تعداد زیادی از بیماران و همراهان آنها در معرض 
دود گرفتگی قرار گرفته بودند، اما با سرعت عمل آتش نشانان ۷۰ نفر از داخل 
ساختمان به خارج هدایت شدند که عملیات تخلیه دود به سرعت صورت 

پذیرفت و از سرایت دود به بخش های دیگر جلوگیری شد.
وی با اشاره به اینکه آتش نشانان در کمترین زمان ممکن به محل آتش سوزی 
رسیدند و حریق را کنترل کردند، خاطرنشان کرد: دودزدگی و مشکلی برای 
بیماران در بیمارستان به وجود نیامد و قبل از سرایت آتش به داخل بیمارستان با 
کمترین خسارت ممکن خاموش و توصیه های ایمنی به آتش نشانان داده شد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان

آتش سوزی در کلینیک پزشکی در اصفهان مهارشد

مدیر کل بیمه سلامت اصفهان 
گفت: خدمات صندوق حمایت از 
بیماران صعب العلاج و خاص مازاد 
بر تعهدات بیمه های پایه و تکمیلی 
به این بیماران ارائه می شود و بیمه 
شدگان سایر سازمان های بیمه گر 
نیز می توانند با هماهنگی بیمه پایه 
خود از مزایای حمایتی این صندوق 

بهره مند شوند.
محمدحسین صفاری اظهار داشت: 
بیماران خاص و صعب العلاج نشان 
دار شده این استان از ابتدای آبان ماه 
خدمات تشخیصی، درمانی و دارویی 
مرتبط با بیماری خود را رایگان 

دریافت می کنند.
وی با اشاره به ابلاغ بسته خدمات 
بیماران خاص و صعب العلاج توسط 
سازمان بیمه سلامت، اضافه کرد: 
این بسته شامل ۲۷ بیماری است 
که به منظور پیاده سازی و اعمال 
بسته های مذکور، کدهای دارو و 
خدمات مربوطه - در چهارچوب 
بسته ابلاغی - در مرحله اول برای 
۹ گروه بیماری در سامانه های 
الکترونیکی سازمان اعمال شده 

است.
به گفته وی، این ۹ گروه بیماری 
شامل تالاسمی، هموفیلی، ام اس، 
دیالیز صفاقی، همودیالیز، موکوپلی 
ساکاریدوز، بال پروانه ای، سیستیک 
فیبروزیس و اوتیسم است و به زودی 
بسته خدمتی ۱۴ بیماری دیگر نیز در 
سامانه های سازمان بیمه سلامت 

بارگذاری خواهد شد.
صفاری خاطرنشان کرد: بیماران 
از  بهرمندی  برای  مشمول 
خدمات این بسته ها باید به سامانه 
بیماری های نادر که در معاونت 
درمان دانشگاه علوم پزشکی ثبت 
شده مراجعه کنند تا به دنبال آن در 
سامانه نسخه نویسی و نسخه پیچی 
الکترونیک بیمه سلامت نشان دار 

شوند.
مدیر کل بیمه سلامت اصفهان 
گفت: همه بیماران خاص با هر 
بیمه ای می توانند تا سقف ۵۰ میلیون 
تومان از خدمات صندوق حمایت از 

بیماران صعب العلاج استفاده کنند.
صفاری اظهار داشت: دولت سیزدهم 
نگاه ویژه ای به حوزه سلامت و 
خدمات درمانی عموم مردم در همه 
رده های سازمانی این بخش دارد 
و تلاش می شود تا به فرموده رهبر 
معظم انقلاب، بیماران رنجی غیر از 

بیماری نداشته باشند.
وی افزود: پوشش همه هزینه های 
درمانی ۲۷ نوع بیماری خاص و 
صعب العلاج و ایجاد صندوق ویژه 
این بیماران اقدامی بی سابقه است 
و در گام بعدی شمار بیماری های 
تحت پوشش این صندوق افزایش 

یابد.
وی گفت: تحت پوشش بیمه ای قرار 
گرفتن درمان های ناباروری با توجه 
به هزینه سنگینی که دارد، همواره از 
مطالبات بحق مردم بوده است که با 
اهتمام دولت سیزدهم و تاکید رئیس 

جمهور اجرا شد.
صفاری گفت: اقدامات خوبی در 
دولت  در  سلامت  بیمه  زمینه 
سیزدهم انجام شده اما نیازمند 
اطلاع رسانی بیشتر است و هنوز 
مردم اطلاع کافی از اقداماتی که در 
یکسال گذشته در این زمینه انجام 

شده، ندارند.

 خبراول

ISFAHAN
N E W S

می توانید ازصندوق 
حمایت از بیماران 

 صعب العلاج
استفاده کنید

مدیر کل بیمه سلامت اصفهان 
خطاب به همه بیماران خاص:

آشنایی با هورمون های شادی و راه های افزایش آن؛

علمی تر شادتر باشیم

برای مستاجران که هر روز بیش از پیش نگران پایان قرارداد هستند همواره 
در فصل پاییز بازار اجاره مسکن رنگ آرامش و ثبات قیمت به خود می گیرد 
اما گزارشات میدانی حاکی از رشد اجاره بها در برخی از مناطق پایتخت است.

بازار اجاره مسکن همواره در نیمه دوم سال با آرامش روبرو بوده است اما به 
گفته تعدادی از مشاوران املاک امسال برخلاف سال های گذشته این بازار 
با نوسانات بسیاری مواجه است به طوری که نرخ اجاره در برخی از مناطق 
تهران در مقایسه با سایر مناطق و نسبت به فصل تابستان رشد پیدا کرده و 

این موضوع باعث نگرانی بسیاری از مستاجران شده است.
اجاره بها همواره متأثر از نرخ خرید و فروش مسکن در بازار است. مهرماه 
امسال نرخ رشد ماهیانه قیمت مسکن با ۱.۲ درصد افزایش به صفر متمایل 
شده و معاملات با حدود ۵۴۰۰ فقره به کمترین میزان خود در امسال رسیده 
است. در حال حاضر میانگین قیمت هر متر خانه در تهران طبق شاخص 
بانک مرکزی ۴۳.۷ میلیون تومان و بر اساس شاخص مرکز آمار ۴۶.۴ 

میلیون تومان است.
• بسیاری از مالکان حاضر به رهن کامل واحد خود نیستند

مقیمی یکی از مشاوران املاک در منطقه ۱۲ تهران با بیان اینکه زمانی که 
نرخ خرید وفروش مسکن در بازار افزایش یابد به طور قطع نرخ اجاره هم 
روند رو به رشد پیدا خواهد کرد گفت: اجاره بها به طور معمول در نیمه دوم 
سال افزایش نمی یابد اما در حال حاضر بسیاری از مالکان حاضر به رهن 
کامل واحد خود نیستند و بسیاری از آنها اجاره ماهیانه با نرخ های بسیار بالا 

درخواست می کنند.
• به نظر می رسد اجرای طرح ارزان سازی و افزایش تولید 

مسکن به امسال نرسد
محسنی یکی از مستاجران در منطقه ۱۳ تهران می گوید: نرخ های اجاره 
آنچنان در محلات منطقه ۱۳ افزایش یافته که واحدی کوچک متراژ هم 
با رهن ۳۰۰ میلیون تومان پیدا نمی شود و این باعث شده که به فکر کوچ به 
مناطق پایین تر شهر باشیم. او گفت: دولت اعلام کرده بود که قرار است طرح 
ارزان سازی و افزایش تولید مسکن برای کنترل بازار را در دستور کار خود 

قرار دهد اما به نظر می رسد اجرای این طرح به امسال نرسد.
• افزایش ۳.۷ درصدی نرخ اجاره

بازار اجاره امسال در مقایسه با سال گذشته از روند رشد قیمت کمتری 
برخوردار است به طوری که طبق آمار بانک مرکزی در بخش اجاره نیز 
قیمت ها در آبان سال ۱۴۰۱ نسبت به مهرماه همین سال ۳.۷ درصد افزایش 
یافت. نرخ اجاره بها در مقایسه با آبان سال گذشته ۳۹.۱ درصد و در ۱۲ ماهه 

منتهی به آبان امسال ۳۱.۳ درصد رشد داشته است.
تورم اجاره بها در ماه گذشته )مهرماه( در سه شاخص رشد ماهیانه، نقطه 
به نقطه و سالیانه به ترتیب ۶.۱ درصد، ۳۶ درصد و ۳۱.۱ درصد اعلام شد. 
مرور وضعیت بازار مسکن کل کشور در هشت ماه گذشته حاکی از آن است 
که رشد ماهیانه قیمت مسکن در اردیبهشت ۲.۵ درصد، خرداد ۲.۳ درصد، 
تیرماه ۳.۸ درصد، مردادماه ۲.۸ درصد، شهریورماه ۳.۵ درصد، مهرماه ۶.۱ 
درصد و آبان ۳.۷ درصد بوده است. میزان رشد ماهیانه نرخ اجاره در کل 
کشور نیز در اردیبهشت ۲.۵ درصد، خرداد ۲.۳ درصد، تیر ۳.۸ درصد، مرداد 
۲.۹ درصد، شهریور ۳.۵ درصد، مهر ۶.۱ درصد و آبان ۳.۷ درصد اعلام شد.

• بازار اجاره مسکن از شرایط اقتصادی تأثیر گرفته است
در همین رابطه اوتادی کارشناس مسکن در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان با اشاره به اینکه بازار اجاره مسکن در نیمه دوم سال به شرطی که بازار 
خرید وفروش مسکن از نوسان کمتری برخوردار باشد به سمت آرامش 
هدایت می شود گفت: بازار اجاره مسکن همزمان با افزایش عرضه و تولید 

مسکن به ثبات می رسد.
او ادامه داد: همواره اعلام می کنند که مشاوران املاک در افزایش نرخ اجاره 
مسکن مقصر و یا تأثیر گذار هستند اما باید اعلام کنیم که در این شرایط به 
هیچ عنوان مشاوران املاک تاثیری ندارند و این بازار از شرایط اقتصادی 

کشور تأثیر گرفته است.
به نظر می رسد پایان یافتن فصل جابه جایی، کاهش تدریجی انتظارات تورمی 
و افت سرعت رشد قیمت مسکن در تهران به تدریج بر بازار اجاره مسکن 
کل کشور تأثیر گذاشته و این بخش به ثبات نسبی رسیده است اما تداوم این 
شرایط به آن شرط است که دولت برنامه لازم برای ساخت مسکن های 
استیجاری و یا تعیین قیمت مسکن براساس شاخص های مختلف را در 

دستور کار خود قرار دهد تا این بازار کمی رنگ آرامش به خود گیرد.
• به طور قطع باز هم قیمت اجاره افزایش پیدا می کند

یک کارشناس مسکن با پیش بینی بازار اجاره در ماه های آینده به خبرآنلاین 
گفت: به طور قطع باز هم قیمت اجاره افزایش پیدا می کند و این باعث 
می شود که شاهد کوچ اجاره نشینی از محلات بالا به سمت مناطق پایین 

شهر باشیم. در عین حال، حاشیه نشینی افزایش پیدا کند.
بیت آله ستاریان با اشاره به سیاست های دولت در بخش اجاره، عنوان 
می کند: هیچ یک از سیاست های کنترلی و پلیسی در بخش مسکن جواب 

نمی دهد.
وی با بیان این که ما هیچ سیاست و برنامه ای در دنیا نداریم که بشود به 
صورت دستوری در مسکن دخالت کرد، متذکر شد: مسکن کالایی است که 
دست بخش خصوصی است، یعنی هم تولیدکننده اش و هم خریدار آن و هم 

تأمین کننده مصالح و هم سازندگان و هم تأمین منابع مالی اش، عموماً در 
اختیار بخش خصوصی است. حالا چطور دولت می تواند در این بخش دخالت 

کند و برای آن برنامه ریزی کند؟ امکان چنین چیزی اصلًا وجود ندارد.
این کارشناس بخش مسکن یادآور می شود: سیاست ها در حد چند روزه 
یا یکی دو ماهه امکان دارد که جواب دهد، ولی امکان ندارد به عنوان 

برنامه ریزی درازمدت بتوانیم روی آن حساب کنیم.
ستاریان با پیش بینی بازار اجاره در ماه های آینده می گوید: به طور قطع باز 
هم قیمت اجاره افزایش پیدا می کند و این باعث می شود که شاهد کوچ 
اجاره نشینی از محلات بالا به سمت مناطق پایین شهر باشیم. در عین حال، 

حاشیه نشینی افزایش پیدا کند.

 اخبار اصفهـان  عضـو کمیسـیون بهداشـت مجلس گفـت: بـا اجرای 
طرح دارویـار قیمت آنتـی بیوتیـک افزایش یافـت و برخی دیگـر رغبتی به 
تهیـه و خریـد آزاد آن ندارنـد و برای تجویـز به پزشـک مراجعـه می کنند و 
در واقـع کمبـود آنتـی بیوتیک در کشـور بـه گونه ای اسـت که مـردم حتی 
با نسـخه هم به سـختی تهیـه می کنند.همایون سـامه یح نجف آبـادی در 
مورد هشـدار معاون درمان وزارت بهداشـت مبنی بر مصرف بـی رویه آنتی 
بیوتیک در کشـور، گفت: متاسـفانه برخـی افراد خودسـرانه بـه داروخانه ها 
مراجعـه و آنتـی بیوتیک تهیـه می کننـد در حالی که مصـرف بی رویـه دارو 

شایع ترین علت مسـمومیت در کشـور اسـت و عوارض زیادی را در پی دارد.
وی با تاکید بـر اینکه باید چهار چوب مشـخصی بـرای فـروش دارو در نظر 
گرفته شـود، افزود: کنتـرل مصـرف خودسـرانه دارو باید با فرهنگ سـازی 

انجام شـود.
نماینده مـردم کلیمیـان در مجلس یازدهـم ادامـه داد: در شـرایط کرونا که 
مردم از ماسـک بیشـتر اسـتفاده می کردند میـزان عفونت های گلـو و حلق، 
سـرماخوردگی های عفونـی و بیماری های تنفسـی به شـدت کاهـش و به 

تبـع آن مصـرف آنتی بیوتیـک هم کاهـش یافت.

سـامه یح نجف آبادی یادآور شـد: البته بـا اجرای طـرح دارویـار قیمت آنتی 
بیوتیـک افزایش یافت و افـراد دیگر رغبتی به تهیـه و خریـد آزاد دارو ندارند 
و برای تجویز به پزشـک مراجعه می کنند و در واقع کمبـود آنتی بیوتیک در 
کشـور به گونه اسـت که مردم حتی با نسـخه هم به سـختی تهیه می کنند. 
عضو کمیسـیون بهداشـت و درمان مجلس افـزود: بهرحـال می طلبد مردم 
مصـرف خودسـرانه و بـی رویـه دارو و آنتـی بیوتیک را جـدی بگیرنـد زیرا 
عوارض جبران ناپذیـری را در پـی دارد البته اجـرای کامل سیسـتم ارجاع و 
راهنمای بالینی هـم می تواند موجب کاهش مصرف خودسـرانه دارو شـود.

اجاره نشینی از خوش نشینی تا حاشیه نشینی

برای مستاجران زمستان در راه است 
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